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De Werkgroep 6000 stelt in haar interimrapportage aan College van Bestuur en 
Universiteitsraad voor om een aantal nieuwe opleidingen te realiseren. Het gaat om 
Kunst- en Cultuurwetenschappen, Arts and Sciences en Algemene 
Milieuwetenschappen. Daarnaast bepleit de Werkgroep een hele serie van activiteiten 
op het gebied van marktonderzoek, voorlichting en public relations.
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Hoe onafhankelijk zijn de adviseusr van 
Deetman? Dat is de grote vraag nu de vier heren 
die de minister had ingehuurd om zijn plannen te 
beoordelen het grotendeels oneens zijn met die 
plannen.
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Bet lijvige rapport, dat nogal eens 
ln herhalingen vervalt, mondt uit in 
concrete aanbevelingen voor deze 
Y>e studierichtingen. De opzet van 

post-propaedeuse studie Kunst- 
co Cultuurwetenschappen (zie ook 
observant nr.4) is interdisciplinair. 
f?.r>e afstudeervarianten zijn moge- 
]lk: management, publicistiek en 

Ce wetenschappelijke variant. Er 
Zai intensief worden samengewerkt 
lnet de Maastrichtse HBO-instellin-

voor kunstonderwijs.
plannen voor een volledige in

terdisciplinaire studierichting Arts 
lllld Sciences zijn nog niet zo ver ge
vorderd. Zi j wordt voorbereid door 
een Canadees professoraal echtpaar 
V;|n de McMaster University, dat in
middels een ’working paper’ heeft 
mtgebracht. Het curriculum zou ge- 
r'eht moeten zijn op een beperkt 
aantal ’zeer goede’ studenten, die 
aarrnee functies op academisch ni- 
eau van 'meer generalistische 

<lard’ kunnen gaan bekleden. De 
°Pleiding zou zowel alfa-, bèta- als 
^arnma-wetenschappelijke aspecten 
Krijgen. Dit in tegenstelling tot eer

dere plannen rond Liberal Arts, 
waar vooral de bèta-vakken in ont
braken. In de laatste twee jaren van 
Arts and Sciences zijn wekelijkse 
seminars gepland, alwaar "the great 
books’ en ’the great ideas in scien
ce' ter discussie staan.
Ook de studierichting Algemene 
Milieuwetenschappen wordt inter
disciplinair opgezet. Recht, econo
mie en gezondheidskunde moeten 
samen met meer exacte en techni
sche vakken een brede basis bieden 
voor studenten die als all-round mi
lieukundige vooral bij de overheid 
terecht zullen komen. Men ver
wacht moeiteloos 25 tot 50 studen
ten per jaar te kunnen 'afzetteri’.

Zonder al geresulteerd te hebben in 
concrete voorstellen zijn er ook 
plannen voor de ontwikkeling van 
een bovenbouwstudie chemie, een 
studie sociale zekerheid (op initia
tief van de vakgroep Gezondheids
recht), en informatica.
Het interimrapport van de Werk
groep 6000, waarin onder anderen 
twee leden van het College van Be

stuur, de voorzitter van de Univer
siteitsraad en alle facultaire deca
nen zijn vertegenwoordigd, geeft 
een schetsmatige analyse van de 
maatschappelijke 'omgeving' waar
in de Rijksuniversiteit Limburg 
moet opereren. Na een beoordeling 
van de sterke en zwakke punten van 
deze universiteit doet het rapport 
vervolgens aanbevelingen voor een 
strategie voor de uitbouw. Uit een 
aantal scenario's wordt vooral ge
kozen voor het creëren van nieuwe 
onderwijsprogramma's, die op een 
ruimere 'onderwijsmarkt' van 
schoolverlaters buiten de regio, als
mede 'tweede kansers, na- en bij- 
scholers’ worden losgelaten. Ook 
de bestaande onderwijsprogram
ma’s zouden meer buiten de be
staande markt moeten werven.
Een structurele aanpak van PR en 
voorlichting tenslotte dient dit alles 
te ondersteunen. Uiteindelijk 
wordt gestreefd naar een 'kwali
teitsuniversiteit'.

Wammes Bos
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Advertentiecampagne redelijk vruchtbaar

MEER BEZOEKERS OP
voorlichtingsdagen

De belangstelling van middelbare scholieren voor een studie in Maastricht is dit jaar 
flink toegenomen. Voor de voorlichtingsdagen in november hebben zich 4220 
bezoekers aangemeld, één derde meer dan vorig jaar. Daarnaast zijn er nog 
tweeduizend aanvragen voor schriftelijke informatie binnengekomen, drie keer zoveel 
als vorig jaar. De dienst Voorlichting, van wie deze cijfers afkomstig zijn, meent dat de 
toegenomen belangstelling een gevolg is van de intensieve advertentiecampagne in de 
landelijke pers.
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Grensoverschrijdend

Kent u dat verhaal nog van de afstudeervarianten 
die rechten en economie samen moesten 
bedenken om het opleidingenpakket van de 
universiteit te verrijken? Vol goede moed toog 
bijzonder hoogleraar Molle aan de slag. Zijn 
bevindingen schonken de juristen te weinig 
vertrouwen om verder te werken aan de variant. 
De economen zagen er meer brood in en gaan nu 
verder met het initiatief.

Woedende vrouwen

Is het College van Bestuur vrouwvriendelijk? 
Nee, hebben de vrouwen van de 
Vrouwenemancipatiecommissie ondervonden. 
Een met veel pijn en moeite opgestelde notitie, 
waarin werd aangegeven hoe de positie van de 
vrouw binnen de universiteit te verbeteren was, 
bleef eerst een jaar in de la liggen en na heel veel 
aandringen wilde het college er van af zijn. De 
notitie werd besproken en afgewezen. Veel woede 
dus en wat nu?

grootste groei in belangstelling 
n ,e zien bij de studierichtingen ge- 
l9XS^Un<^e nu tegen 6l() in

N en gezondheidswetenschap- 
(1650 nu tegen 938 in 1985). 

v.drigezien de opnamecapaciteit 
n gezondheidswetenschappen en 
aeeskunde beperkt zijn door een 

I fnerus fixus, zal de verhoogde be- 
heiwJte"’n§ we'n‘g effect kunnen 
ïa ben op het aantal inschrijvingen 

deze faculteiten.
eve rec^ten en economie komen er 
v0(n®ens rneer bezoekers op de 

r||chtingsdagen. Voor rechten

hebben zich 850 mensen aangemeld 
(tegen 608 vorig jaar) en voor eco
nomie 725 (tegen 690 in 1985).

Het is moeilijk te zeggen hoeveel 
belangstellenden er precies gelokt 
zijn door de advertentiecampagne. 
Eind oktober hadden zich tweedui
zend personen aangemeld via de 
bonnen in de landelijke pers, maar 
dat cijfer is nog niet definitief. De 
telefonische advertentiecampagne 
heeft 27 aanmeldingen opgeleverd 
(op een totaal van 88 telefoontjes). 
Onduidelijk is nog uit welke delen

van het land de potentiële studen
ten komen. ,
Of de andere universiteiten even
eens een grotere belangstelling heb
ben kunnen boeken, is nog niet be
kend. Uit Tilburg en Groningen 
wordt gemeld dat ook daar de be
langstelling voor alle studierichtin
gen aanzienlijk is toegenomen in 
vergelijking met vorig jaar. De eer
ste tekenen wijzen erop dat studie
richtingen als economie en bedrijfs
kunde sterk in de lift zitten.
Emely Nobis

Hart en Vaat op eigen benen

Hart- en Vaatziekten, het paradepaardje van het 
medisch onderzoek in Maastricht, wil 
vooruitlopen op het deconcentratiebeleid van de 
universiteit. Meer eigen beheer, minder 
bureaucratische rompslomp met een eigen 
instituut.

Pagina 12 Lekker eten

Voor het eerst in dit theater: een culinaire 
bijdrage. Elies Steijger en Nico Verheij zijn de 
bofkonten die voortaan iedere week op pad 
gestuurd worden om de Bourgondische pretenties 
van het stukje buitenland binnen de grenzen van 
Nederland op de proef te stellen. Wat schaft de 
pot, jongens?



Ingezonden brieven voor deze rubriek mogen een 
lengte van maximaal een A4 kantje hebben. De 
redactie behoudt zich het recht voor brieven in te 
korten.

L

Over 
Hollanders 
gesproken

In Observant nr.10 staat op de 
achterom-pagina een weergave van 
de mening van een meneer Pie 
over, zoals hij ze noemt, 
Hollenders. Zelf ben ik een van die 
’’Hollenders” en misschien wel ”van 
het ergste soort”: een 
Amsterdammer.
De vooroordelen in het stukje zal ik 
onbesproken laten, ik zal enkel een 
aantal voorbeelden geven van 
dingen die mij zijn overkomen in 
Maastricht.
a) Met de auto in het centrum 
rondrijdend vroeg ik de weg aan 
een groepje mensen bij een 
bushalte. Niemand antwoordde; 
men deed net of ik een 
onverstaanbare taal sprak.
b) In de supermarkt bij mij om de 
hoek verstond ik de caissière niet en 
vroeg haar beleefd het te herhalen. 
Zij antwoordde weer in het 
Limburgs of Mestreechs, en weer 
verstond ik ér niets van.

STUDIEFINANCIERING
NIET VERANDERD

Minister Deetman is niet van plan 
op korte termijn maatregelen te ne
men om de misstanden als gevolg 
van de nieuwe wet op de studiefi
nanciering uit de wereld te helpen. 
De kritiek vanuit de Tweede Kamer 
op de gevolgen van het nieuwe stu
diefinancieringsstelsel deed hij ver
leden week af met verwijzingen 
naar de bestaande regelingen. Pas 
na 1 april 1987, als cijfermatig be
kend is hoe groot de moeilijkheden 
zijn, wil de minister opnieuw met de 
Kamer praten over mogelijke maat
regelen.
Eerder hadden de kamerleden een 
lijst vragen bij de minister ingele
verd en hadden ze een pak papier 
vol vaagheden teruggekregen met 
als strekking: de minister is niet van 
plan toe te geven aan de kritiek. 
Om gewoon maar een probleem bij 
de kop te nemen: studenten jonger 
dan 21 jaar met gescheiden ouders 
waarvan de vader weigert in de stu
diekosten bij te dragen. Het kamer
lid Vermeend: ”De minister geeft 
wel een erg laconieke oplossing: 
meisjes en jongens, de minister be
veelt jullie aan maar bij de rechter 
te gaan procederen. Zo kan vader 
gedwongen worden aan zijn onder
houdsplicht te voldoen. Succes ge
wenst van jullie minister." Het eni
ge wat Deetman wilde toezeggen is 
dat hij zal overleggen met de minis
ter van Justitie hierover. Als stu
denten hierdoor in moeilijkheden

c) In een kroeg kwam een man 
nogal agressief op me af en zei dat 
hij als Limburger mij als Hollendef 
onder de tafel kon drinken. Ik 
probeerde de persoon duidelijk te 
maken dat dat niet mijn idee van 
een avond uit was, maar het hielp 
niet. Er bleef mij niets anders over 
dan te verdwijnen.

Ik wil geenszins zeggen dat alle 
Maastrichtenaren of Limburgers zo 
reageren, maar ook de Hollanders 
zijn niet zoals beschreven in het 
artikel. Mijn eigen ervaring is 
echter dat de stad nog niet gewend 
is aan de pluriformiteit die een 
universiteit meebrengt. Misschien 
wordt het tijd dat de Hollanders die 
reageren op de manier die in het 
artikel is aangehaald, zich 
verdiepen in de Maastrichtse 
cultuur. Even belangrijk is het 
mijns inziens dat de 
Maastrichtenaar zich openstelt voor 
de cultuur van de Hollanders. 
Maastricht inviteerde ons door de 
bouw van een universiteit, en niet 
andersom.

Paul van Asselt
le jaars Gezondheidswetenschappen

zouden komen dan "kan ik me 
voorstellen dat er voorlopige maat
regelen genomen worden," aldus 
Deetman. zonder erbij te zeggen 
wat deze maatregelen dan inhou
den. Studenten die in deze positie 
verkeren moeten het voorlopig 
maar zien te rooien met alleen de 
basisbeurs. Het kamerlid Ver
meend vroeg of de terugbetaling 
van teveel door Studiefinanciering

In onze koffie-shop kunt u 
iedere dag zeker twee 
verschillende soorten hartig 
gebak proeven, zoals 
preitaart, champignontaart, 
courgettetaart of pizza.

Uiteraard zijn er ook belegde 
broodjes, saucijzenbroodjes 
of kaasbrioches.

Verder is er een gezellige 
leestafel met veel literaire 
bladen ter uwer beschikking.

Iedere dag minstens zeven 
soorten verse vlaaien 
in diverse groottes.

Open: zondag van 10.00-14.00 uur, maandag van 8.00-18.00 uur, dinsdags 
gesloten, overige werkdagen van 8.00-18.00 uur.

GVO- 
medewerk- 
ster

In Observant 10 werd op pagina 2 
een reactie afgedrukt van H. 
Hospers op de studentenactie om te 
pleiten voor de aanstelling van een 
vrouw op de vrijgekomen vacature 
bij GVO. Wat meer logika is hier 
op zijn plaats:
- alle vrouwen bij GVO hebben 
een tijdelijke aanstelling;
- alle vaste aanstellingen bij GVO 
worden ingenomen door mannen;
- tijdelijke en vaste mederk(st)ers 
hebben evenveel invloed op het 
beleid.

Vraag: hoe is het dan mogelijk dat 
bij GVO zo'n leuke situatie bestaat, 
namelijk dat vrouwelijke 
medewerkers meer invloed hebben 
dan hun mannelijke collega’s?. 
Verder blijkt dat bij gelijke 
geschiktheid bij GVO de voorkeur 
wordt gegeven aan een vrouw. Het 
’leuke’ is dat het lijkt alsof vrouwen 
geschikter zijn voor tijdelijke 
aanstellingen dan mannen. 
Zou bijvoorbeeld zoiets ais 
inkomen daarmee samenhangen? 
Nee toch? Zo hoort het niet te gaan!

Wies Weijts
Claar Corstens

uitgekeerde voorschotten op een 
maximum van ƒ 200,- per maand 
kon worden gesteld in plaats van 
het nu geldende minimum van 
ƒ 200,-. Deetman antwoordde dat 
problemen die uit deze regeling 
voortvloeien "wel bespreekbaar 
zijn in individuele gevallen." Op de 
vraag of dit nou een toezegging 
voor een soepelere regeling is, 
kwam een vaag antwoord: in april 
zal worden bekeken hoe groot de 
problemen zijn. Voor de rest stelde 
de minister zich - samengevat - op 
het standpunt dat iedereen die in 
moeilijkheden komt door het nieu
we stelsel, zich in de loop van de ko
mende maanden maar bij de Cen
trale Directie Studiefinanciering 
moet melden.

Berto Merx/UP

Stationstraat 5 
6221 BM Maastricht

Te koop elegante antieke eiken eet
tafel, blad 100x85 cm. Prijs f 250,-. 
Inl. tst. 767 of 043-293256 vóór 
17.00 uur.

I Te koop Ford 
Fiësta 1.1 liter, november 1977. Ki
lometerstand 86.000, metallic zil- 
verkleur, in goede staat. Prijs BF 
40.000,- (f 2.200). Inl. tst. 112, 
hoofdgebouw.

I Cyclus: "Inter
national? Keuken" voor studenten 
fs avonds). 4 Lessen voor ƒ 25,00. 
Bel voor meer informatie 043- 
217975.

Kursus "Mees
ter in het leven", over hoe jij je wer
kelijkheid creëert en zelf de machr 
en kracht hebt deze te veranderen, 
eerste kursus 22-23 november. Bro
chure verkrijgbaar bij Luuk Stul- 
tiens, Attilaweg 26; 043-634338.

I Onderzoek naar 
het effect van paracetamol en fini- 
mal op de bloedplaatjesfunctie.
Alle vrijwilligers (Frans, Han, 
Mark, Francois, Joost. Jan, Frank. 
Henny, Aart, John, Guido, Henk, 
Tom. Paul, Alan, Wim, Fred, Jo, 
John, Erik en Ton) die aan het bo
vengenoemde onderzoek hebben 
meegedaan worden hartelijk be
dankt voor hun medewerking.
De resultaten van het onderzoek en 
het verslag liggen ter inzage in het 
BMC (kamer 446). Frederik Sie- 
ders.

Te koop: 1 paar 
zo goed als nieuwe Sony G-l luid
sprekers, fantastisch geluid, 
ƒ 750,00. (nieuwwaarde ƒ 600,00 
per stuk). Te bevragen: Tilly Loth, 
tst. 822 of privé: 043-630650.

I Te koop aange
boden: prima onderhouden eiken 
eethoek en zithoek. Zithoek: 2-zits- 
bank: uitschuifbaar dralon velours 
met strepen, massief eiken salonta
fel rechthoekig 45x125, 2 laden, 
staande schemerlamp. 3 massief 
eiken bijzettafeltjes. Vraagprijs 

. ƒ 575,00. Eethoek: ronde eiken ta
fel op kolompoot 110 doorsnede, 
uitschuifbaar, 6 eiken stoelen met 
biezen zittingen, bijpasende hang
lamp. Vraagprijs 850,00. Inlichtin
gen: Eijsden, tel. 04409-1782.

I Te koop: een 
gashaard (Jaarsma) en een wand- 
model gaskachel. Beide in prima 
staat. Tel. (043)-434833.

I Te koop trek
haak Saab 99 GL. Tel. 04494-53908.

I Te koop alies- 
drager/imperial voor wagens zonder 
dakgoot o.a. Renault (16 of 14) en 
Audi 100.

I Te koop aange
boden i.v.m. verhuizing: gashaard 
+ bijzetkachel (bijv, voor keuken). 
Tel. 043-471120

I Te koop hoog
slaper, zeer stabiel, met daaronder 
bureautafel, boekenrek en hang- 
kastje. Afm. 1,75x1,95x0,94. tevens 
tweezitsbank in goede staat. Te 
bevr.:. 04406-40487

I Te koop electr. 
kettingzaag, merk Hitachi. 35 cm 
blad, met garantie. Prijs: f 370.- 
Tel. inl.: R? Le Doux. (143-887777, 
tst 274.

I Amnesty Inter
national toneelgroep zoekt nog spe
lers voor: een moederrol, een secre- 
taresserol en twee generaalsrollen. 
Wie durft. Reacties aan: Remco, 
tel. 219902. Hélène, tel. 620956. 
Evelyn, tel. 210440.

I Student ge; 
zocht: Vorig jaar is een student bij 
een patient thuis geweest i.v.m. zijn 
opleiding. Deze student heeft een 
boek geleend van Dr. Olaf Penn uit 
Houston. De patiënt heeft een hart
operatie ondergaan in Houston en 
is erg gehecht aan dit boek. Zou de
gene die dit boek geleend heeft dit 
a.u.b. willen terugbrengen of con
tact opnemen met het Skillslab, tel- 
882251.
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Universitaire Pers
Observant maakt deel uit van 
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Delta (Delft), THB (Tilburg), 
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Esther Hageman
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VAKGROEP
IMMUNOLOGIE GERED

an de

Geheel tegen de verwachtingen in heeft de 
faculteitsraad van de medische faculteit donderdag 
30 oktober besloten de vakgroep Immunologie in 
leven te laten. Wel zal zij zich in de toekomst aan 
moeten sluiten bij een andere vakgroep, 
waarschijnlijk Pathologie. Of de ontwikkeling van 
de geplande vakgroep Celbiologie hierdoor in 
gevaar komt is nog niet duidelijk.

316

ester)

Net faculteitsbestuur gooide zijn 
*°lle gewicht in de strijd om de nota 
Voltooiing van de heroriëntatie" 

'de Observant nr. 10) aangenomen 
,e krijgen. Portefeuillehouder On
derzoek Geert Blijham verdedigde 
del bestuursvoorstel om aan Immu
nologie maar één researchformatie- 
Plaats toe te kennen, zodat de totale 
"'etenschappelijke formatie van de 
vakgroep op drie zou uitkomen. Zij 
*ou zich dan dienen aan te sluiten 
“ij een andere vakgroep, om in ’de 
iuwte’ daarvan een onderzoekspro
gramma te kunnen ontwikkelen. Bij 
de vakgroep Immunologie zelf werd 
een dergelijke constructie niet le
vensvatbaar geacht. Om volwaardig 
de taken op het gebied van onder
dek. onderwijs en patiëntenzorg te 
Minnen uitvoeren claimt men daar 
tenminste vier plaatsen.

N;it er voor een voortbestaan als 
^afhankelijke vakgroep onvol
doende steun in de faculteit bestaat, 
*‘,s in de afgelopen periode wel 
duidelijk geworden. Het ging nu

en

VORST: INSTR00M
MEDICIJNEN BEPERKEN

52493^
18.00 "Studievrijheid is een mooi recht, maar bij sterk 

beroepsgerichte studies, zoals tandheelkunde en 
geneeskunde, is het gewoon waanzin om niet ook 
de maatschappelijke behoefte aan afgestudeerden 
in het oog te houden. Het is dan ook heel 
begrijpelijk dat Deetman bij zijn recente 
reorganisatiemaatregelen het mes heeft gezet in 
tandheelkunde."
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L’ Maastrichtse epidemioloog 
Pr°f. dr. Fred Vorst, ex-voorzitter 

‘<n de commissie Behoeftebepaling 
r,sen. blijft zich sterk maken voor 

C1 arbeidsmarktcriterium: niet 
Cer mensen opleiden dan waaraan 

de toekomst een reële maat- 
'appelijke behoefte bestaat.

; 0|gens Vorst is daar in de studie 
^"‘-’eskunde nog veel te weinig re- 
I ning mee gehouden. Drie jaar ge- 
v *en al hield hij een warm pleidooi 
i ’<>r een drastische beperking van 
dl ' .aantal studenten, dat tot de me- 
'Cl)nenstudie zou worden toegela- 

tcr Vorst deed dat toen als voorzit- 
h van de Adviescommissie Be- 
'’vftebepaling Artsen, die het mi- 

l} s,ehe van Volksgezondheid op de 
'"’gte moest houden van ontwik

nog om de mogelijkheid om als 
"identificeerbare groep Immunolo
gie” verder te werken, zij het dan 
onder de paraplu van. of in aanslui
ting bij een andere vakgroep. Im
munologie concentreerde zich dus 
op het binnenhalen van vier in 
plaats van drie formatieplaatsen. 
Een motie van dr. Gerard Majoor, 
waarin het faculteitsbestuur werd 
opgedragen die vier plaatsen voor 
Immunologie te reserveren werd 
aangenomen met vooral de stem
men van het niet-wetenschappelijk 
personeel (NWP) en studenten.
Het NWP stemde voor omdat het 
de onzekerheid voor de collegae bij 
Immunologie wenste te beëindigen 
en dus een levensvatbare (vak- 
)groep gehandhaafd wilde zien. Dit 
mede omdat een door het faculteits
bestuur toegezegd NWP-formatie- 
plan nog op zich liet wachten.
De studenten die voorstemden de
den dat om Immunologie als groep 
te behouden, en op die manier ook 
het onderwijs van deze vakgroep 
veilig te stellen. Bovendien vonden 

kelingen op de arbeidsmarkt voor 
artsen. Op grond van de berekenin
gen van de commissie zijn adviezen 
naar de minister van Onderwijs ge
gaan over de omvang van de in
stroom bij medicijnen. "Met die cij
fers is echter verder niets gedaan. 
Weliswaar is het numerus fixus 
enigszins bijgesteld, maar wil je iets 
wezenlijks veranderen aan het grote 
overschot aan artsen, zul je ook de 
vraag naar artsen moeten verrui
men. Dat kan bijvoorbeeld door 
verlaging van het aantal patiënten 
per arts of vervroegde uitdiensttre- 
ding. Ook daarover hebben wij des
tijds aanbevelingen opgesteld, maar 
de artsenlobby is kennelijk zo in
vloedrijk, dat er nog nauwelijks ge
tornd is aan de oude situatie. Zelfs

zij dat het faculteitsbestuur een on
eigenlijke tegenstelling creëerde 
tussen Immunologie en de op te 
richten vakgroep Celbiologie. De 
inhoudelijke discussie over die vak
groep dient nog plaats te vinden, 
terwijl er nu al wel besluiten vielen 
over formatietechnische aspecten.

Veilig gesteld

Of deze extra plaats voor Immuno
logie ten koste zal gaan van de be
oogde formatie van de beoogde 
vakgroep Celbiologie is nog onder
werp van bespreking. Prof. Rob 
Reneman, lid van de Structuurcom- 
missie Celbiologie, vreest het ergste 
na de motie-Majoor. "Voor mij is 
dit geen basis om verder te gaan", 
verklaarde hij onmiddelijk na de 
stemming, "en ook voor de inzet 
van de externe adviseurs zal dit ge
volgen hebben”. Faculteitssecreta- 
ris mr. Edward Steur reageerde 
daarentegen nogal laconiek op het 
aannemen van de motie. "Het enige 
verschil is. dat we nu te rekenen 
hebben met een extra randvoor
waarde. Naast vijf formatieplaatsen 
voor Celbiologie vier plaatsen voor 
Immunologie. Er moet dus ergens 
een plaats vandaan komen. Maar 
Celbiologie is veilig gesteld, die 
krijgt vijf vacatures”, aldus Steur de 
volgende dag. In de nota van het fa
culteitsbestuur werd echter nog be
weerd dat extra formatie voor Im
munologie "vrijwel onvermijdelijk” 
ten koste zou gaan van Celbiologie. 
Door het aannemen van de motie- 
Majoor zijn een aantal andere knel
punten in de formatie nog niet op
gelost. Zo is bijvoorbeeld nog niet 
besloten wat er gaat gebeuren met 
dr. Wim Buurman, wiens onduide
lijke status een aanleiding was voor 
het geschuif met formatieplaatsen.

Wammes Bos

de Nota 2000 zegt er niets over en 
dat is ronduit belachelijk."

Privilege

Vorst beseft zich dat zolang de zit
tende specialisten en huisartsen niet 
willen meewerken aan een verrui
ming van het aantal artsen, het zeer 
moeilijk zal worden iets aan het 
artsoverschot te veranderen. De 
huidige structuur en financiering 
zijn niet zomaar omver te werpen. 
"Maar stel dat het lukt om een 
evenwicht te krijgen tussen vraag en 
aanbod, dan betekent dat dat de 
maatschappij in feite bij inloting 
een levenslange carrière garan
deert. Dat is een enorm privilege. 
De absurd hoge salarissen van de 
artsen zouden daarmee misschien 
ook wat naar beneden kunnen."
Een afgestudeerde tandheelkunde- 
of medicijnenstudent kan met zijn 
opleiding maar in een beroep te
recht. Dat geldt echter niet voor en
kele andere studies, die door Deet- 
mans reorganisatie worden getrof
fen. "Wat Deetman bij tandheel
kunde wel kan doen, wordt bij let
teren en sociale wetenschappen na
tuurlijk uiterst dubieus. De lette
renstudie levert echt niet alleen le
raren af! Hetzelfde geldt voor stu
dies als rechten en economie, ook 
daarbij kun je het arbeidsmarktcri
terium niet zomaar hanteren."

Bart Brouwers

FACULTEITEN NIET 
MEER VAST IN U-RAAD
Bij verkiezingen voor de Universi
teitsraad zijn faculteiten niet langer 
bij voorbaat verzekerd van een of 
meer zetels. Het College van Be
roep voor het Wetenschappelijk 
Onderwijs heeft de Maastrichtse 
Universiteitsraad uit de droom ge
holpen dat er toch nog een moge
lijkheid geschapen kon worden om 
de faculteiten te verzekeren van een 
evenredige vertegenwoordiging in 
de raad. De faculteiten moeten nu 
op eigen kracht een zetel in de raad 
zien te bemachtigen. Lukt dat niet, 
dan kan het bestuur een waarnemer 
met adviserende stem naar de 
U-raad afvaardigen.
Tot nu toe konden de geledingen 
van het wetenschappelijk personeel 
en de studenten in iedere faculteit 
rekenen op een "kwaliteitszetel", 
die neiemand hen kon afpakken. 
Alleen als de kiesdeler niet gehaald 

Filosofie

Machteld Roede

L

werd, bleef de zetel onbezet. In de 
nieuwe Wet op het Wetenschappe
lijk Onderwijs, die op 1 september 
in werking is getreden, wordt de 
universitaire gemeenschap als één 
geheel beschouwd in plaats van als 
een afspiegeling van faculteiten. De 
belangen van faculteiten kunnen nu 
op een andere manier veilig gesteld 
worden, bijvoorbeeld door een an
dere verdeling van bevoegdheden 
tussen top- en middenniveau. Bo
vendien kan een faculteitsbestuur 
uit zijn midden een vertegenwoor
diger aanwijzen, die met raadge
vende stem de vergaderingen van 
de universiteitstraad kan bijwonen.

In de laatste U-raadsvergadering is 
van die mogelijkheid voor het eerst 
gebruik gemaakt door de voorzitter 
van de Algemene Faculteit, prof, 
dr. F. ten Hoor, (jh)

Gouden Griekse testamentaire toverspreuken als 
achtergrond bij het spreken over de 19e-eeuwse 
promotor van de Dionysische geest. Tijdens 
blokopening, vroege ochtendvoordracht of (meestal 
saaie) promoties vallen de zeer christelijke 
versieringen in de aula aan de Tongerseweg me niet 
meer op. Maar de absis-mozaïeken openbaarden 
zich onlangs nadrukkelijk tijdens het luisteren naar 
de laatste spreker van de Studium Generale-cyclus 
over filosofie. Waarin Nietzsche uiteraard niet kon 
ontbreken. De gast uit het noorden sprak duidelijk 
vanuit bewondering voor de super-denker, die 
schreef over "Umwertung aller Werte”, de 
onderdrukte arbeiders. Geen woord van kritiek op 
Nietzsche’s wel zeer vrouw-onvriendeiijke 
uitspraken.
Onbedoeld provocerend als je spreekplaats 
Maastricht is, waar relatief veel vrouwen studeren. 
Ze waren ook in de aula ruim vertegenwoordigd, 
maar lieten Nietzsche’s bejubeling zoet over zich 
heen gaan.
Aan deze avond dacht ik terug bij het lezen van een 
stuk van Hillenius in Vrij Nederland van 25 oktober 
1986. Hillenius gaat duidelijk in tegen Nietzsche. 
Althans, hij neemt afstand van Nietsche’s 
uitspraken over de strijd-om-het-bestaan. In het 
kader van een zich afzetten tegen de filosofie in het 
algemeen, waartegen biologen volgens Hillenius van 
nature een soort wantrouwen hebben. Alleen 
Popper, of hij nu "in" of "uit” is, valt voor een 
bioloog te accepteren.
Hoe staat een gezondheidswetenschapper hier tegen 
over. Denkt die trouwens überhaupt wel?
Ten tijde van mijn eerste tutorschap in het blok 
Methoden en Technieken stond eind december ook 
een stuk in Vrij Nederland over Popper c.s. Met 
sommige docenten bij de RL -je moet ze met een 
Diogeneslantaarn zoeken- ben ik van mening dat het 
een essentiële taak van een docent is studenten te 
motiveren en wat bij te brengen. Bij sommige 
capaciteitsgroepen gaat men nog zo ouderwets ver 
hun AIO’s liefkozend en speels in hun 
tafelmanieren te snoeien. "Goed voor als je straks 
mens bent.”
Vanuit eenzelfde betuttelende, bewogen geest 
trachtte ik mijn studenten te bellen, zodat ze in de 
Kerstvakantie de genoemde filosofiebeschouwing 
konden lezen. Onthutst stelde ik vast dat 
verschillende nog nooit van dit weekblad gehoord 
hadden. Slechts één student las het regelmatig. 
Welke student buigt zich in het weekend -dat is in 
Maastricht dus meestal ergens in de regio bij moeder 
thuis- over NRC-supplementen? Er moeten dus 
maar meer leestafels voor studenten komen. Want 
lezen zullen ze. Juist het contact met kranten die nog 
steeds "Meneren” zijn kan ze wellicht boven de 
Limburgse heuvels uit helpen tillen.
In Hillenius’ stuk mis ik trouwens de kanttekening 
dat "sterk" tegenwoordig achterhaald is bij het 
praten over de "fittest.” Laat ik de strijd om het 
bestaan in Maastricht maar vergeten. Ik ga Hillenius 
schrijven....



Samengesteld door Bart Brouwers

ADVISEURS ONTKRACHTEN
ARGUMENTEN VAN DEETMAN

De Vereniging van Samenwerkende Nederlandse Universiteiten (VSNU) vindt "steun" 
in de adviezen die vier externe deskundigen over de bezuinigingsplannen van minister 
Deetman hebben uitgebracht. De voorzitter van de VSNU, ir P. van der Schans, zei 
vrijdag in een eerste reactie dat in de adviezen "heel wat door klinkt" van wat de VSNU 
eerder te berde heeft gebracht. Minister Deetman had de vier deskundigen gevraagd te 
beoordelen "of en in hoeverre zijn bezuinigingsplannen binnen per gebied gestelde 
randvoorwaarden optimaal zijn". Vorige week vrijdag werden de adviezen openbaar 
gemaakt.

Van der Schans wees in zijn reactie 
speciaal op de aanbeveling van en
kele van de adviseurs om bij de de
finitieve invulling van de bezuini
gingen commissies van deskundigen 
te betrekken. Minister Deetman 
wilde vrijdag niet op de inhoud van 
de adviezen reageren.
De directeur patiëntenzorg van het 
academisch ziekenhuis in Rotter
dam, dr P. Sillevis Smit, neemt in 
zijn advies het duidelijkst stelling. 
De voormalig tandheelkundede- 
caan van de Vrije Universiteit in 
Amsterdam, die door minister 
Deetman naar zijn mening over de 
voorgenomen sluiting van twee 
tandheelkundevestigingen was ge
vraagd, formuleert als enige behal
ve kritiek ook een gedetailleerd al
ternatief. Volgens Sillevis Smit is 
het bi j de grote onzekerheid over de 
toekomstige vraag naar tandartsen 
niet verstandig om het aantal facul
teiten in Nederland terug te bren
gen tot een. Hij adviseert Deetman 
om de Groningse faculteit te slui
ten, maar die van Nijmegen naast 
de Amsterdamse ”in een soort toe
stand van conservatie" te laten 
voortbestaan. Mocht over een aan
tal jaren de behoefte aan tandartsen 
weer toenemen, dan kan daarop in 
deze constructie snel worden inge
speeld.
De directeur van het Nederlands In
teruniversitair Demografisch Insti
tuut, prof, dr D. van de Kaa, kriti
seert de voornemens van minister 
Deetman als het gaat om de bestrij
ding van de werkloosheid onder 
academici op korte termijn. Van de 
Kaa becijfert in zijn advies over de 

Zo hoort de minister het ook eens van een ander: zijn onafhankelijke adviseurs zijn het grotendeels eens met de. bezwaren 
van de universiteiten. (foto Werry Crone)

bezuinigingen bij de sociale weten
schappen, dat die werkloosheid 
voornamelijk voortvloeit uit de in
voering van de tweefasenstructuur. 
Gaat het de bewindsman echter om 
een herstructurering van het weten
schappelijk onderwijs die leidt tot 
kwaliteitsverbetering, dan is zijn 
oordeel ’’vrij positief”. Van de Kaa 
adviseert Deetman om voor socio
logie, politicologie en psychologie 
landelijke, onafhankelijke ’’visita
tiecommissies” in te stellen. Deze 
commissies zouden binnen drie 
maanden sterkte-zwakte-analyses 
van de betrokken disciplines moe
ten maken. Op grond van die analy
ses zou de minister definitieve be
slissingen moeten nemen. Voor pe
dagogiek en onderwijskunde kan de 
bewindsman zich daarbij volgens 
Van de Kaa baseren op het recent 
gereed gekomen disciplineplan.
Prof, dr S. Dresden, emeritus hoog
leraar Algemene Literatuurweten
schappen van de Universiteit van 
Amsterdam, heeft als enige kritiek 
op het arbeidsmarktcriterium van 
de minister. In zijn advies over de 
letteren schrijft hij dat de overheid 
ernaar moet streven om de arbeids
markt voor leraren te vergroten. 
Daarnaast dient zo spoedig moge
lijk een planning op langere termijn 
voor het wetenschappelijk onder
wijs te worden vastgesteld. Dresden 
suggereert Deetman 'Krimp en 
Groei’ te vervangen door een taak- 
verdelingsplan, dat binnen enkele 
maanden per discipline door vier 
beoefenaars van die discipline zou 
moeten worden opgesteld. Hante
ring van de kaasschaaf, ’’mits met 

kwaliteisbeoordeling verbonden en 
landelijk uitgevoerd’’, is daarbij 
volgens hem niet bezwaarlijk. Dres
den verzet zich tegen de sluiting van 
de studierichtingen Duits (Leiden), 
Frans en Spaans (Groningen) en de 
verhuizing van de studie Maat
schappijgeschiedenis van Rotter
dam naar Leiden.

De Utrechtse hoogleraar farmaco
logie prof, dr D. de Wied komt pas 
half december met zijn advies over 
de’plannen van minister Deetman 
met de Randstedelijke geneeskun
de. Vooruitlopend daarop schrijft 
De Wied dat hij zich zal baseren op 
het disciplineplan geneeskunde. 
Ook de verdeling van de bezuinigin
gen over de vijf betrokken instellin
gen wil hij ’’globaal” overnemen.

De Wied acht het ’’vooralsnog on
gewenst” om vakgroepen op te hef
fen. De adviseur geeft de voorkeur 
aan ’’samenwerkingsverbanden in 
de vorm van vakgroepsclusters, in
terfacultaire instituten en dergelij
ke”. Het direct al noemen van kin
dergeneeskunde in Leiden als op te 
heffen vakgroep vindt hij ’’on
juist”. Tijdens de persconferentie 
waarop de vier deskundigen hun ad
viezen toelichtten, zei Van de Kaa 
niet te kunnen begrijpen waarom 
alleen de nu getroffen faculteiten 
voor de totale herstructurering van 
het wetenschappelijk onderwijs 
moeten betalen. Dresden sloot zich 
’’graag” bij die opmerking aan.

Remco Pols/UP

Roken
Het oktobernummer van de Neder
landse editie van 'the Journal of the 
American Medical Association’ 
(JAMA) is geheel gewijd aan de ge
varen van het roken op de gezond
heid. Behalve de Amerikaanse des
kundigen op dit gebied mag ook een 
Nederlander zijn licht op deze ma
terie laten schijnen: de Maastrichtse 
epidemioloog Sturmans. Hij geeft 
commentaar op de stellingen van 
zijn Amerikaanse collega’s en con
cludeert dat de beste manier om de 
wereld tabakvrij te maken gelegen 
is in het verhinderen dat jongeren 
met roken beginnen. Sturmans 
vraagt zich af waarom er zo weinig 
weerstand is tegen roken en rokers.

”Als aan een industrieel produktie- 
proces dezelfde risico’s zouden zijn 
verbonden als aan het roken, zou 
dit tot geweldige demonstraties lei
den; roken schijnt ons evenwel niet 
te deren.” Heel ernstig is het roken 
tijdens de zwangerschap. Een pas
geboren kindje van een rokende 
moeder is gemiddeld tweehonderd 
gram lichter dan een baby van een 
niet-rokende moeder. En daarbij 
komt nog eens, dat het risico voor 
spontane abortus, doodgeboorte en 
sterfte vlak na de geboorte schrik
barend toeneemt wanneer tijdens 
de zwangerschap wordt gerookt.

Sturmans pleit ervoor, dat artsen in 
deze een beter voorbeeld geven. 
”hoe moeilijk dit ook voor hen 
moge zijn”.
(JAMA)

Beroepsfuik
”Wat wij willen doen, is ze uit die 
beroepsfuik halen. Wij proberen 
die tunnel waar ze inzitten van een 
paar extra openingen te voorzien.” 
Mr. T.A. Maris, de projectleider 
van het Management Studiecen
trum van het Verbond van Neder
landse Ondernemingen (VNO), wil 
werkloze academici de mogelijk
heid geven zich in het bedrijfsleven 
te storten. Volgens Maris hebben 
academici zich te veel ingesteld op 
slechts een beroepsperspectief. Een 
afgestudeerde arts, psycholoog of 
zelfs theoloog zou echter behalve in 
zijn eigen vakgebied heel goed in 
het bedrijfsleven terecht kunnen. 
Maris is van mening dat in bijna 
elke opleiding elementen zitten, die 
in de praktijk van het bedrijfsleven 
van pas komen. Wat de academici 
er niet geleerd hebben, komen ze in 
een jaartje bij het opleidingscen
trum te weten. Niet voor niets trou
wens, want twaalf maanden cursus 
(waarvan acht als stage) moet twin
tigduizend gulden opleveren. Dat 
bedrag hoeft de cursist echter niet 
zelf op te braken, het wordt gefour
neerd door het ministerie van Socia
le Zaken en het Europees Sociaal 
Fonds.
(Mare)

Fors
Cursussen als die van Maris zullen 
het nog druk krijgen. De werkloos
heid onder academici is het afgelo
pen half jaar namelijk fors toegeno
men. zo blijkt uit cijfers van het Di- 
rectoraat-Generaal voor de arbeids
voorzieningen in Groningen. Het 

totaal aantal werkloze academici in 
nederland bedroeg op 26 september 
1986 op de kop af 18.297. In maart 
van dit jaar bedroeg het aantal nog 
16.745. Vlak achter psychologie 
staan rechten en geneeskunde als 
goede tweede en derde in de lande
lijke werkloosheidstoptien. Beide 
studierichtingen hebben momenteel 
ruim 1700 werkloze afgestudeer
den. Opmerkelijk is verder dat de 
werkloosheid onder vrouwen meer 
is toegenomen dan onder mannen: 
met 867 naar 6612, respectievelijk 
met 686 naar 11.785.

Pedel
Wie aan universitair ceremonieel 
denkt, denkt aan de pedel. Tenmin
ste, zo was het vroeger, want tegen
woordig weet het merendeel van de 
universiteitsbevolking niet eens 
meer dat de klemtoon van het 
woord op de tweede lettergreep 
valt. Ontelbare promovendi hebben 
door de jaren met meer of minder 
ongeduld gewacht op het moment 
dat de deur van de zaal waar de pro
motie verdiend moest worden 
openzwaaide en de pedel binnen 
schreed om, met de twee woorden 
Latijn die hij beheerste, een eind te 
maken aan de discussie: hora est- 
Voor de pedel van Utrecht is het in
derdaad de hoogste tijd geworden- 
Op 1 november gaat hij met pen
sioen, na 18 jaar trouwe dienst- 
Blijven over de mooie herinnerin
gen. ”Ik was altijd heel blij als het 
einde van zo’n oratie in zicht kwam-

En ik niet alleen trouwens. Als ze 
begonnen met ’Ik dank Hare Ma- 
jesteit...’ dan zag je de hele zaal op
veren, alsof ze een visioen zagen 
van sherry' en jus.” Stijlloosheid 
staat de scheidende pedel erg tegen- 
Met zichtbaar genoegen herinnert 
hij zich dan ook hoe hij een dierge' 
neeskunde-student, die zijn kandi' 
daatsbul wilde ophalen in T-shirt- 
terugstuurde met het verzoek om 
zich eerst aan te kleden.
(U-blad)

Lui-luier-luist
Jaarlijks herbergen de Nederland!’1’ 
universiteiten een paar honderd 
buitenlandse studenten. Een gro° 
deel van hen is slechts voor een ja‘l' 
in ons land, op basis van ’exchange 
regelingen’. Omdat ze 
meestal ook een universitaire studm 
hebben gevolgd,kunnen juist deZe 
studenten goed de verschillen be' 
oordelen. De Amerikaanse Km1 
Baker bijvoorbeeld, die in Nijme 
gen Engels studeert. Vergelekt’ 
met de Southern Maine University 
in Gorham USA wordt er hier maa 
weinig van haar verwacht, vindt le'

Je hoeft hier maar zo weinig 
doen, je wordt er gewoon lui van- 
Amerika geeft iedereen tijdens ee 
college zijn eigen mening over ee 
bepaald boek; hier wordt daar heb” 
maal niet naar gevraagd, er word 
alleen maar gesproken over de me 
ning van andere schrijvers.” Yo* 
Wakatsuki uit Yokohama vindt d 
Nederlandse student juist veel ge 
disciplineerder; ’’Japanse studente'^ 
zijn lui, die studeren alleen m»* 
om hun examens te halen”. bL’ 
kwestie van lui-luier-luist dus.
(KU-nieuws)
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ECONOMEN WILLEN DE GRENS OVER
Een 'marktverkennend' onderzoek ten behoeve -van een nieuwe studierichting 
'Internationaal management' als gemeenschappelijk product van de economische en 
de juridische faculteit, heeft niet tot de gewenste resultaten geleid. De analyse van de 
onderzoeker, prof.dr. W.T.M. Molle, werd door de juridische faculteit onvoldoende 
geacht, terwijl de economische faculteit een nieuw onderzoek met een licht gewijzigde 
opzet liet doen door prof.dr. G. Hofstede. In diens opdracht was de beoogde 
samenwerking met de juridische faculteit verdwenen.

Molle: “Studenten moeten beslist de grens over” (foto Paul Mellaart)
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Aan het onderzoek van Molle lag 
net idee ten grondslag dat de wer- 
vende kracht van beide faculteiten 
voor de toekomst te vergroten zou 
Z|jn door nieuwe afstudeerrichtin
gen aan te bieden. De gedachten 
gingen daarbij vooral in de richting 
van een opleiding in de bedrijfs- en 
bestuurskundige sfeer. Dit vanwege 
een veronderstelde groeiende maat
schappelijke behoefte aan academi
ci die een combinatie van een eco
nomische en een juridische oplei
ding hebben genoten. Afgestudeer
den met een dergelijke achtergrond 
Zouden hun weg in het management
*el weten te vinden. De juridische 
en de economische faculteit zouden 
hiervoor op de een of andere ma
nier moeten gaan samenwerken.

Om dat te realiseren zou deze uni- 
versiteit dan wel met iets nieuws 
moeten komen, iets dat andere uni- 
Versiteiten laten liggen. Dit gat in 
de markt zou het 'internationale as
pect' zijn, dat een nieuwe studie- 
richting zou dienen te karakterise- 
rem Ook de ligging van Maastricht 
"'erd hiervoor gunstig geacht.

0Pmanagement
-----___________
Pfof. Willem Molle, directeur van 
het Nederlands Economisch Insti- 
juut te Rotterdam en bijzonder 
hoogleraar aan de RL (Europese in- 
legratie-economie), heeft zijn on
derzoek in 1985 verricht. Zijn con
clusies en aanbevelingen legde hij 
neer in een zeer beknopt en helder 
geschreven rapport: "Informatie 
Europese studies”. Molle sprak, 
S’aak in gezelschap van de decanen 
der beide faculteiten, met vertegen
woordigers van het topmanagement 
'n het (grote) bedrijfsleven en in de 
°verheidssector. Zijn voornaamste 
Vaag: Hebben jullie behoefte aan 
dj* soort academici? Het antwoord 
i eek te verschillen. Waar men hoe 

dan ook geen behoefte aan had, was 
j*an afgestudeerden van een gecom
bineerd juridisch-economische 
Weede fase-opleiding met een in- 
ernationale inslag. De benodigde 
pscholing na een academische stu
die wordt in het algemeen binnen 
e' bedrijf zelf verzorgd, en dan 

.Pccifiek toegesneden op de eigen 
ehoefte. Met andere woorden: de 

dniversiteit kan een tweede fase op 
gebied houden; we hebben er 

'ets aan en zullen er ook niet in in
teren. Waar overheid en be- 
r'jfsleven veel meer in zien is vol

gens Molle een aparte opleiding 
‘"ternational (Business) Admini- 
'ration”, of "International Mana

gement”. Vooral het bedrijfsleven 
* hierin geïnteresseerd. Zwaarte
punten in een dergelijke opleiding 
,°uden naast economie de vakken 
/'dministratieve organisatie en in- 
°.[niatica' en 'financiering en finan- 
lele markten' moeten zijn.
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Overheid

Over de wensen van de overheid is 
het rapport van Molle heel wat min
der definitief. Hij suggereert dat de 
overheid wei belangstelling heeft 
voor een vak als ’Internationale be
stuurskunde’, maar dat ze dat zelf 
eigenlijk nog niet weet. De gemid
delde ambtenaar die in een positie 
is om personeel aan te nemen heeft 
niet veel op met "lieden die open
staan voor buitenlandse ideeën", 
schrijft Molle. Vervolgens conclu
deert hij dat men in de toekomst 
wel zal moeten, wil men daar de 
boot niet missen.
De slotsom van het rapport luidt dat 
er behoefte bestaat aan een goed 
herkenbare nieuwe richting Inter
nationaal management. Deze moet 
om die reden uitgewerkt worden in 
een nieuwe interfaculteit die wordt 
gevoed vanuit de bestaande econo
mische en juridische faculteiten.
Omdat er elders ook plannen be
staan is snel werken geboden, 
schreef Molle eind 1985; een ’de
caan’ van de interfaculteit zou tus
sen september en eind december 
1986 benoemd moeten worden.

Afweging

Hij moet er nu, bijna een jaar nadat 
het rapport is ingediend, wat om 
grinniken. ”In vijftien jaar advies
praktijk heb ik wel geleerd dat de 
afwegingen van de opdrachtgevers 
niet altijd stroken met de mijne" re
lativeert hij. Hem is niet zo duide
lijk wat er nog over is van de plan
nen. Het eerste concept dat sneu
velde was de ’interfaculteit'. Daar 

wilde noch de juridische, noch de 
economische faculteit aan. Vanuit 
de eigen facultaire organisatie ver
wacht bijvoorbeeld prof.mr. Cees 
Flinterman, ex-decaan en nu 'profi- 
leur’ van de Rechtenfaculteit, een 
grotere inbreng, en meer controle 
op een nieuwe afstudeervariant. Per 
1 september van dit jaar heeft de 
nieuwe Wet op het Wetenschappe
lijk Onderwijs overigens het be
staan van interfaculteiten als zoda
nig onmogelijk gemaakt.
Eigenlijk waren de juristen niet zo 
enthousiast over de inhoudelijke 
conclusies van Molle. Is er wel zo 
weinig behoefte aan 'generalisti
sche’ juristen in het bedrijfsleven 
als hij beweert, en is die ’bestuurs
kundige' variant niet erg onderbe
licht, ten gunste van de bedrijfskun
dige? Wat is trouwens de juridische 
inbreng bij die laatste variant? 
Kortom, hebben we hier niet een 
rapport van een econoom dat aan 
typisch juridische vragen en uit
gangspunten geen recht doet?
Het antwoord op deze laatste vraag 
was positief, en de volgende stap lag 
dan ook voor de hand. De faculteit 
benoemde een jurist van naam, 
emeritus professor Sanders uit Rot
terdam, om het onderzoek van Mol- 
le nog eens dunnetjes over te doen. 
Hij heeft grote ervaring in interna
tionale arbitragekwesties, precies 
op het beoogde snijvlak van inter
nationaal economisch recht. Zijn 
bevindingen worden dezer dagen 
verwacht.
"Bovendien", zegt Flinterman, 
"hebben we de plannen ook op een 
laag pitje gezet omdat we ze liever 
met een vakkundige inbreng van de 

Hofstede' meer be 
drijfskunde (foto 
Franco Gori)

grond willen helpen. Daarover be
schikken we nog niet; eerst willen 
we een hoogleraar ondernemings
recht binnen haten, maar we heb
ben zelfs nog geen universitair 
hoofddocent op dat gebied".
Ondertussen worden enige elemen
ten uit het rapport van Molle wel in 
de praktijk gebracht. Molle legt 
grote nadruk op het belang van een 
internationale attitude van de stu
denten. Stages,en uitwisselingspro
gramma’s zouden daar in moeten 
voorzien.
"Ik zou echt teleurgesteld zijn als 
men die boodschap, het internatio
nale aspect in de opleiding, niet op
vangt”, zegt Molle. "Studenten 
moeten beslist de grens over”. Die 
aanbeveling is bij de Rechtenfacul
teit in vruchtbare aarde gevallen. 
Ook de Commissie Uitbouw en 
Profilering (CUP) van deze faculteit 
pleit in een rapport van mei ’86 voor 
verblijf aan buitenlandse universi- 
teiten, en daaraan voorafgaand: 
aandacht voor de talenkennis van 
de student. In dat rapport, versche
nen onder de naam Cup-final, 
wordt tevens gewezen op het nut 
van verdergaande samenwerking 
van economie en recht.

Hofstede

De economische faculteit lijkt voor
alsnog meer met het rapport van 
Molle te doen, maar dan wel strikt 
binnen de eigen faculteit. Door de 
SWOL is een bijzondere leerstoel 
"Internationaal management” inge
steld, omschreven als het manage
ment van de internationale over
heid (EEG, VN), en vooral van het 
internationale bedrijfsleven. In Ne
derland zou aan zo’n leerstoel zeker 
behoefte bestaan. De management
opleiding Nijenrode doet volgens 
het ’Structuurrapport voor de bij
zondere leerstoel’ "meer aan on
derwijs dan aan onderzoek”, en is 
dus met andere woorden niet we
tenschappelijk genoeg. Ook de an
dere universiteiten laten dit terrein 
nog teveel liggen.
De aangetrokken bijzonder hoogle
raar prof.dr. G. Hofstede kreeg in 
mei van dit jaar opdracht een haal
baarheidsonderzoek te doen naar 
een mogelijke profilering van de fa
culteit in de richting van "Manage
ment, Bedrijfs- en Bestuurskunde” 
(MBB). Hoewel door de betrokke
nen ontkend betekent deze op
dracht deels een desavouering van 
de rapportage van prof. Molle. Ook 
die moest namelijk peilen hoe groot 
de vraag was naar een dergelijke 
opleiding, zowel bij het bedrijfsle
ven en de overheid (de toekomstige 
werkgevers van afgestudeerden), 
als bij potentiële studenten. Tevens 
moest hij het aanbod van soortgelij
ke opleidingen inventariseren. Hof
stede mag dat nu ’aanvullen’, naast 
het meer specifieke deel van zijn 
opdracht: hoe valt dit alles in te pas
sen in de faculteit. Hij schreef een 
eerste profielschets voor een nieu
we afstudeervariant, waarvan de 
naam inmiddels van MBB is veran
derd in Internationaal Manage

ment. Dat voorstel circuleert nu 
door de facultaire organen, en om 
die reden wil Hofstede maar weinig 
kwijt over zijn plannen.

Taalcursus

Wel duidelijk is dat er waarschijn
lijk geen nieuwe vakgroep voor op
gericht zal worden. De onderwijs- 
en onderzoekscapaciteit zal uit de 
bestaande vakgroepen moeten ko
men. Daarvan wordt immers ver
wacht dat ze zulten groeien door de 
zuigkracht van de nieuwe opleiding, 
die extra studenten oplevert en 
daarmee tevens extra wetenschap
pelijk personeel. Niet iedereen is 
daar echter van overtuigd, aldus 
Hofstede. Vandaar dat hij de in
druk heeft dat er een lichte paniek is 
ontstaan nu de voorstellen ter tafel 
liggen; als er geen extra contingent 
studenten bijkomt en de geplande 
groei dus niet gerealiseerd wordt, 
zal de nieuwe richting uiteindelijk 
moeten teren op bestaande forma
tie.
Voorlopig is er echter weinig reden 
tot onrust: de economische faculteit 
heeft binnen haar begroting ruimte 
voor uitbouw-activiteiten. Daarin is 
plaats voor nog drie hoogleraren, 
vier universitaire hoofddocenten en 
zes universitaire docenten.
Inhoudelijk wijst Hofstede er op 
dat aanbevelingen uit het rapport- 
Molle zeker een rol speten. Ook 
wat betreft de samenwerking met 
de juridische faculteit. Daarmee 
zijn echter nog geen besprekingen 
gevoerd, zodat de veronderstelling 
gewettigd is dat de juridische bij
drage aan het curriculum van "In
ternationaal management” weinig 
substantieel zal zijn.
Desondanks propageert Hofstede 
naast de meer bedrijfskundige ele
menten in deze variant eveneens 
aandacht voor de openbare sector, 
de overheid. De conclusie ligt voor 
de hand dat die aandacht hoofdza
kelijk economisch georiënteerd is. 
De nieuwe opleiding wordt een 
post-propaedeutische. In bijna drie 
jaar tijd zulten de studenten, zoals 
ook Molle voorstaat, naast de theo
retische vakken vaardigheden moe
ten opdoen, vooral gericht op het 
internationale verkeer. Zeker als 
dat niet alleen op engelssprekende 
landen is gericht ligt daar nog een 
aanzienlijk probleem. De beheer
sing van de andere moderne talen. 
Frans en Duits (nodig voor contac
ten met bijvoorbeeld Luik en Aken, 
de dichtstbijzijnde vreemdtalige 
universiteiten), is tegenwoordig bij 
schoolverlaters niet erg groot. 
Vruchtbare internationale stages en 
andere onderwijsvormen vereisen 
natuurlijk wel een goede taalbe
heersing. Zal de economische facul
teit wellicht taalcursussen gaan or
ganiseren? Faculteitssecretaris Re
né Verspeek sluit dat niet uit. 
"Maar misschien besteden we het 
uit aan de Hogere Opleiding voor 
Vertalers hier in Maastricht".

Wammes Bos



Vrouwenemancipatiecommissie wil geen Excuus-Truus 
zijn

”DIT COLLEGE HEEFT GEEN
VISIE OP EMANCIPATIE”

"Dit College van Bestuur wil geen beleid ten aanzien van emancipatie voeren. Wij 
worden niet serieus genomen en hebben twee jaar voor nop gezeten". Duidelijke taal 
van Yvonne Winants en Bernadette van Leeuwen van de 
Vrouwenemancipatiecommissie (VEC). De VEC is woedend over de manier waarop het 
College van Bestuur haar werkplan vrouwenemancipatie heeft afgehandeld. Niet alleen 
heeft het plan ruim een jaar onbesproken in de bestuursla gerust. In de Beleidsnotitie 
inzake Vrouwenstudies en -emancipatie die nu dan toch is verschenen wijst het College 
elk voorstel uit het werkplan van de commissie af. De VEC vindt dat haar functioneren 
in gevaar komt.

De VEC heeft haar werkplan vrou
wenemancipatie al ruim een jaar ge
leden aan het College toegestuurd. 
Vervolgens is een bespreking van 
het plan van agenda naar agenda 
verschoven. Toen op de laatste 
raadsvergadering de behandeling 
opnieuw bleek te zijn uitgesteld, 
heeft de VEC aan de noodrem ge
trokken. Boze telefoontjes hadden 
als resultaat dat het college op 3 no
vember het werkplan van de VEC 
eindelijk heeft besproken om ver
volgens alle kernpunten uit het 
werkplan af te wijzen. Bij die be
spreking was de VEC niet uitgeno
digd. Wel is er later op de dag een 
-zeer onbevredigend- gesprek ge
weest tussen het College en de 
VEC. Yvonne Winants: ”De VEC 
is een groep die op centraal nivo 
moet adviseren. Het College zegt 
dat het ’een open oog voor emanci
patie’ heeft, maar legt vervolgens al 
onze adviezen maast zich neer. Dat 
betekent dat we niet serieus geno
men worden. Het college heeft geen 
visie op emancipatie en wil geen be
leid voeren ten aanzien van emanci
patie. In zo’n gesprek merk je ook 
dat ze inhoudelijk helemaal niet we
ten wat vrouwenstudies inhoudt. Ze 
informeren zich ook niet, want ze 
vinden het maar flauwekul, zijn er 
niet voor gemotiveerd. Ik vind het 
ronduit schokkend dat ze een be
leidsnotitie vrouwenstudies -en 
emancipatie schrijven, zonder enig 
overleg met de commissie vrouwen
studies of zelfs met de medewerk
sters vrouwenstudies.”

Decentralisatie

Vergelijking van het werkplan van 
de VEC met de beleidsnotitie van 
het College maakt duidelijk waar
om de VEC zo woedend is. In het 
werkplan geeft de VEC drie priori
teiten aan voor het te voeren eman
cipatiebeleid aan de RL: het aan
stellen van een emancipatiewerk- 
ster, wier werkzaamheden zich met 
name op beleidsniveau moeten be
vinden, het ontwikkelen van een 
vrouwvriendelijk personeelsbeleid 
(hierin zou de emancipatiewerkster 
een centrale rol kunnen vervullen) 
en het organiseren van vrouwenstu
dies op elke faculteit.

In de beleidsnotitie geer^van deze 
prioriteiten overgenomen. De noti
tie staat wel vol met lovende woor
den aan het adres van de VEC en 
het College zegt toe voorwaarden te 
willen scheppen om (vrouwene
mancipatie te bevorderen. Maar 
daadwerkelijke toezeggingen wor
den er nauwelijks gedaan.

Yvonne Winants en Bernadette van Leeuwen: functioneren van Vrouwen 
Emancipatie Commissie komt op deze manier in gevaar, (foto Widdersho- 
ven)

Voor wat betreft de organisatie van 
vrouwenstudies heeft de VEC een 
voorstel gelanceerd om voor vier 
jaar een experiment te financieren 
om binnen alle faculteiten vrouwen
studies op te starten. In de beleids
notitie wordt erkend ”dat de capaci
teit die thans wordt ingezet ten be
hoeve van vrouwenstudies gering 
is” (er zijn thans twee medewerk
sters vrouwenstudies aangesteld die 
samen een formatieplaats bezetten, 
verdeeld over twee faculteiten). 
Het College stelt zich niettemin op 
het standpunt dat een centraal be
leid op dit punt niet past binnen het 
streven naar decentralisatie aan de 
RL en dat initiatieven op dit gebied 
vanuit de faculteit moeten komen. 
"Dat is onzinnig", vindt Winants. 
"Emancipatie en vrouwenstudies 
zijn kwetsbare, gevoelige zaken. 
Als je daarvoor op centraal nivo 
geen duidelijk positief beleid voert, 
wordt het niks, helemaal niks. Als 
je vrouwenstudies een kans wil ge
ven moet je het tijdelijk uit centrale 
middelen financieren. Als je dat 
overlaat aan de willekeur van de fa
culteiten gaan financiële argumen
ten zwaarder tellen dan inhoudelij
ke argumenten.”
Uit het gesprek met de rector bleek 
de VEC dat hij eventueel nog wel 
bereid is een pot te reserveren 
waarop mensen uit de faculteiten 
kunnen intekenen met hun onder
zoek vrouwenstudies. Ook dat is 
volgens Winants geen heilzame 
weg.

"Dat is heel gevaarlijk. Wie bepaalt 
dan wat de criteria zijn voor een on
derzoek vrouwenstudies. Wij heb
ben hier niet eens de know-how in 
huis om uit te maken wanneer een 
onderzoek vanuit een feministisch 
perspectief wordt gedaan."

Personeelsbeleid

De prioriteiten die de VEC naast 
vrouwenstudies aanvoert in haar 
werkplan, het voeren van een 
vrouwvriendelijk personeelsbeleid 
en het aanstellen van een emancipa
tiewerkster, vinden bij het College 
al helemaal geen gehoor. De be
leidsnotitie stelt dat "het ons tot nog 
toe niet duidelijk is waar de RL een 
'vrouwonvriendelijk’ beleid zou 
voeren" en dat "het College thans 
niet een zodanige prioriteit aan het 
aanstellen van een emancipatie
werkster geeft, dat daarvoor op 
korte termijn een formatieplaats 
moet worden vrijgegeven”. Ook is 
het College van mening dat ”de nor
male emancipatoire werkzaamhe
den thans op een goede wijze uitge
voerd worden door de dienst Perso
neelszaken (PZ)". Niettemin ver
volgt de nota met de constatering 
dat "op het gebied van basale perso
nele aangelegenheden veel kritiek 
op het College is geleverd". Ook de 
VEC heeft het personeelsbeleid be
kritiseert en vindt dat het absoluut 
niet waar is dat de belangen van 
vrouwen voldoende gewaarborgd 
worden. Zij plaatst bijvoorbeeld 

nogal wat kanttekens bij in haar 
ogen rigide systematiek van functie
waardering ( waarvan met name 
vrouwelijke personeelsleden, waar
onder administratieve krachten en 
secretaressen veelal de dupe zouden 
worden). Ook is er volgens de VEC 
onderzoek nodig naar de manier 
van werving en selectie van perso
neelsleden, aangezien het aandeel 
van vrouwen bij het wetenschappe
lijk personeel schrikbarend laag is. 
Inmiddels is er in samenwerking 
met de VEC een onderzoeksgroep 
'Vrouw en Recht’ tot stand geko
men. die de rechtspositie van vrou
wen aan de RL onder de loep gaat 
nemen. De dienst PZ levert hieraan 
haar medewerking door het ver
strekken van de benodigde infor
matie. Maar dat is volgens de VEC 
niet genoeg. Volgens Bernadette 
van Leeuwen, die zich binnen de 
VEC vooral met personeelsbeleid 
bezig houdt, moet er een emancipa
tiewerkster komen die in ieder ge
val kan nagaan of en waar er knel
punten zijn in het beleid: "Het Col
lege denkt dat (m/v) achter een ad
vertentie voldoende is. Maar er 
moet bijvoorbeeld ook gekeken 
worden naar de functiebeschrijving.

Als je wil dat vrouwenemancipatie 
een faire kans krijgt moet je een 
emancipatiewerkster aanstellen. De 
VEC kan alleen marginaal opere
ren. Wij hebben allemaal een ande
re taakstelling en kunnen daar niet

TERUGGAVE PREMIE 
GEHUWDE VROUW

In Observant nummer 8 berichtten 
wij dat gehuwde vrouwelijke amb
tenaren in sommige gevallen AOW- 
en AWW-premie kunnen terugkrij
gen. Inmiddels is er van verschillen
de kanten gevraagd om aanvullende 
informatie over de te volgen proce
dure. Daarom bij deze een toelich
ting.

Vrouwen die voor premierestitutie 
in aanmerking komen moeten aan 
de volgende criteria voldoen:
- zij zijn vrouwelijke ambtenaar en 
waren in de periode 1973-85 ge
trouwd met een ambtenaar.
- voor hen en hun echtgenoten is in 
de periode 1973-85 de maximum
premie aow/aww afgedragen. Het 
bedrag waarmee de maximumpre
mie via het inkomen van de vrouw 
werd overschreden, is door de over
heidswerkgever op grond van de 
Bopa-regeling niet afgedragen. 
Daardoor verviel de mogelijkheid 
teveel betaalde premie van de be
lastingdienst terug te krijgen. On
langs heeft de Centrale Raad van 
Bèroep bepaald dat dit strijdig is

, met de beginselen van gelijke be
handeling. Vrouwen kunnen nu bij 
hun werkgever aankloppen om de 
teveel betaalde premie terug te krij
gen. Als er in de periode 1973-85 
meerdere werkgevers zijn geweest, 
moet elk van hen benaderd worden 
met een verzoek om restitutie. Dit 
verzoek moet het liefst aangetekend 
verstuurd worden. De volgende 
brief kan als model dienen voor een 
verzoek aan een (vroegere) werkge
ver:
"Ik heb kennis genomen van de uit
spraak van de Centrale Raad van 

zoveel tijd en energie insteken. En 
dat is wel nodig, zeker als je zoveel 
weerstand krijgt. Als je een verge
lijking trekt met andere universitei- 
ten gebeurt hier helemaal niets op 
het gebied van vrouwenemancipa
tie. Dat is toch belachelijk op zo’n 
jonge universiteit."
Excuus-Truus

Op 20 november staan het werkplan 
van de VEC en de beleidsnotitie 
van het College op de agenda van 
de universiteitsraad. Indien de raad 
de beleidslijn van het College sanc
tioneert, voelt de VEC zich in haar 
functioneren ernstig aangetast. Wi
nants: "Er moet geld komen, er 
moeten formaties komen en er 
moeten vrouwenstudies komen. Op 
bestuurlijk nivo moet je prioriteiten 
stellen. Tot nog toe worden we al
leen maar van alle kanten tegenge
werkt. De VEC wordt gebruikt als 
Excuus-Truus, maar men verdomd 
het om echt iets aan emancipatie te 
doen( Wij hebben steeds maar heel 
braaf afgewacht in plaats van met 
de vuist op tafel te slaan.”

Van Leeuwen: "Wij zijn ook niet zo 
geprepareerd geweest op een vijan
dige houding. Onze inschatting was 
dat er op centraal nivo wel interesse 
voor was, terwijl nu blijkt dat er 
geen enkele medewerking is.”

Emely Nobis

Beroep van 24 juni 1986. Ik meen if 
dezelfde omstandigheden te verkC' 
ren als degenen jegens wie <I£ 
CRvB uitspraken heeft gedaan. In1' 
mers, ik ben bij u als-gehuwde anit’" 
tenaar wérkzaam geweest in de pe' 
riode... Mijn echtgenoot was in die' 
zelfde periode werkzaam bij... l" 
verband met de hoogte van ons ge( 
zamelijk inkomen heeft u voor m'J 
niet de volledig verschuldigd1' 
aow/aww-premie afgedragen. L* 
de uitspraak van de CRvB blijkt on' 
dubbelzinnig dat uw beslissing 11111 
niet tot een volledige afdracht o*ef 
te gaan, berustte op een onjuist 
grondslag.

Ik verzoek u daarom het over deZ 
jaren niet afgedragen bedrag aa 
aow/aww-premie aan mij uit te ke 
ren. Subsidiair verzoek ik u ook 1 
mijn situatie conform de uitspit 
van de CRvB te handelen en daal 
toe de beslissing om niet tot a 
dracht van de volledige aow/a**' 
premie over bovenvermelde pefl° 
de over te gaan, te herzien. Ik *er 
zoek u mij uw beslissing bin°e.. 
twee maanden kenbaar te maken- 
Als een werkgever het verzoek a 
wijst, kan er beroep worden aange 
tekend. Afhankelijk van waar me 
gewerkt heeft kan dit bij de ambt 
narenrechter of de kantonrecht 
zijn. In verband met de verjaring 
spoed geboden. (,
Een kopie van de afwijzing moetZ 
snel mogelijk naar de ABOP 
den opgestuurd. De bond zal b 
trokkenen dan verder begeleiden 
te nemen stappen. ABOP, Here1 
gracht 54, 1015 BN Amsterdam 
(EN)
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Lonely at the top

"Wij willen een 
dépendance van de 
supermarkt zijn."

HART- EN VAATZIEKTEN 
WIL EIGEN INSTITUUT

Bij het bestuur van de Medische Faculteit en het 
College van Bestuur ligt een plan op tafel voor het 
oprichten van een Instituut voor Hart- en 
Vaatziekten. Het is afkomstig van de hoogleraren 
Reneman en Zwaai, leiders van de gelijknamige 
projectgroep. Het Instituut moet een zelfstandige 
plaats gaan innemen binnen de instelling met een 
eigen verantwoordelijkheid ten aanzien van het te 
voeren beleid en beheer van personele en 
financiële middelen.
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"Vrouwen zijn verdomde onhandig in het plannen 
van hun loopbaan," aldus mw. Rottliinder tijdens 
haar prikkelende lezing 'carrière maken in een grote 
organisatie’ in de cyclus 'vrouw en organisatie’ van 
Studium Generale. Zelf is ze projectmanager 
produktontwikkeling bij Vedior Almere en 
ex-voorzitter van het Landelijk Vrouwennetwerk, 
een organisatie van en voor vrouwen in 
managementposities.
Zij gaf haar publiek een wel heel voortvarend beeld 
van carrièreplanning, in de vorm van tips en truucs 
voor studenten (m/v).
Studenten die een topfunctie in het bedrijfsleven 
ambiëren kiezen een ' harde studierichting" 
(techniek, economie, informatica), bekwamen zich 
in bestuurlijke activiteiten (dat mag ook bij de 
hockeyclub zijn) en zorgen ervoor dat ze zoveel 
mogelijk werkervaring hebben. En wie het kan 
betalen volgt natuurlijk een postdoctorale opleiding 
in het buitenland.
Van het grootste belang is de presentatie op het 
sollicitatiegesprek. Rottliinder trotseerde het 
morrende publiek door te stellen dat de beste 
investering die de ouders kunnen maken een net 
mantelpakje is van zo’n ƒ 500,-. Een lange broek 
kan voor vrouwen (nog steeds) echt niet.
"Er is geen universeel recept voor een carrière, 
maar wel enkele keiharde waarheden die je moet 
weten voordat je eraan begint”, zo waarschuwde 
Rottliinder. Topmanagers werken keihard en gaan 
nooit om vijf uur naar huis. Het privéleven komt 
zonder meer op de tweede plaats. Het fabeltje van 
een parttime baan en een carrière gaat niet op. 
Gezin en kinderen gaan altijd ten koste van de 
carrière. Een vrouw die carrière maakt en zich 
vervolgens terugtrekt om zich aan het familiegeluk 
te wijden, verpest het voor de vrouwen die na haar 
komen. Kinderen kunnen eventueel wel, maar je 
moet het zelf allemaal organiseren en er pas aan 
beginnen als je al een gesettelde positie hebt in het 
bedrijf, dus zeker niet als je nog aan het begin van je 
carrière staat.
Rottliinders betoog maakte onder haar publiek heel 
wat emoties los. Haar werd verweten zich aan te 
passen aan de mannennormen en het status quo te 
accepteren. Het moest toch mogelijk zijn het 
privéleven mee te nemen' bij de carrièreplanning. 
"Nee", was Rottlanders duidelijke en waarschijnlijk 
zeer realistische verweer. Volgens haar-is volledige 
'commitment' inherent aan een topfunctie met veel 
verantwoordelijkheid. "De veranderingen die er 
moeten komen maken wij toch niet meer mee, dus 
we moeten de situatie nemen zoals die is. Vrouwen 
zouden de tijd en de energie die ze gebruiken om 
een vuist te maken moeten aanwenden om zelf 
verder te komen. Je moet eerst bewijzen dat je wat 
kunt en dan pas eisen stellen”.
En de vrouw die meende dat ze haar vrouwelijk 
instinct toch niet kon wegdrukken kon gerust gesteld 
naar huis: "Niemand dwingt je om dat te doen. Het 
is een keuze die je moet maken. Ook niet alle 
mannen maken die keuze. Maar je moet er ook 
maar eens over nadenken wat je mist als je thuis 
blijft zitten. Blijkbaar kunnen veel vrouwen tussen 
hun vijfentwintigste en dertigste alleen maar denken 
aan relaties, vriend en kinderen. Juist in die periode 
moet je een keuze maken. Een beetje zwanger kan 
niet en een beetje manager kan ook niet”.
De boodschap is duidelijk: It's lonely at the top. 
Ook voor vrouwen!

Emely Nobis >

Om de onderzoekers te ontlasten 
van een aantal organisatorische ta
ken zou een beheerder moeten wor
den aangesteld. Deze vormt samen 
met een vertegenwoordiging uit de 
projectleiding en medewerkers, ge
detacheerd vanuit de centrale dien
sten, de dagelijkse leiding van het 
Instituut. De eindverantwoordelijk
heid blijft toebedeeld aan de facul
teitsraad, die het reilen en zeilen 
van het Instituut moet beoordelen 
en toetsen. De nieuwe wet voor het 
wetenschappelijk onderwijs
(WWO) maakt het mogelijk een 
dergelijk intra-universitair instituut 
op te richten, op’ voorwaarde dat 
het niet in strijd is met de doelstel
lingen van de betrokken instelling. 
Bovendien sluit het plan van Rene
man en Zwaai aan bij de interne 
discussie over de decentralisatie van 
bestuurs- en beheerstaken naar de 
faculteiten. De in juni ingestelde 
'Stuurgroep Beheer' onder leiding 
van Karl Dittrich heeft hierover een 
deconcentratie-nota geproduceerd, 
die deze week besproken is in het 
College van Bestuur en nu voor 
commentaar de instelling ingaat.

Vervreemding

Het idee voor een zelfstandig Insti
tuut voor Hart- en Vaatziekten is 
ontstaan uit een groeiende onvrede 
met de bestaande organisatiestruc
tuur van de universiteit. Bij de op
richting van de Medische Faculteit 
werd gekozen voor een matrixstruc- 
tuur: onderzoek in projectgroepen, 
bestaande uit medewerkers van ver
schillende vakgroepen. Een aantal 
diensten zorgde voor bundeling van 
algemene voorzieningen. Bij de uit
bouw van de universiteit kregen de 
diensten meer en meer een centrale 
functie en kwamen steeds verder 
weg te staan van de "werkvloer". 
Reneman: "Het dienstenapparaat is 
nooit ingepast in de matrixstruc- 
tuur. Er is een enorme vervreem
ding en burocratisering ontstaan. 
Dure onderzoekers moeten veel tijd 
steken in administratieve dingen en 
het corrigeren van fouten. Ineens 
blijkt er bijvoorbeeld 60.000 gulden 
weg te zijn, omdat iemand vergeten 
heeft een knop van de computer in 
te drukken." De onderzoeksgroe
pen vinden hun handelingsbevoeg- 
heid bovendien te beperkt, vooral 
als het gaat om contacten met der
den, lange termijnplanning en fi
nanciële bedrijfsvoering.

Knelpunten

Een belangrijk knelpunt is aan
schaf, onderhoud of vervanging van 
apparatuur; "Besluiten daarover

worden niet in overleg met de on
derzoekers genomen, terwijl zij de
genen zijn, die het beste kunnen 
overzien wat noodzakelijk is", aldus 
Reneman en Zwaai. Het probleem 
zou eenvoudig opgelost kunnen 
worden door de beslissingsbevoegd
heid over te hevelen naar de pro- 
jectleiding. Zij kan ook de weten
schappelijke motiveringen, die bij 
de aanvraag van apparatuur een rol 
spelen, toetsen aan de doelstellin
gen van het project. Reneman: 
"Eenzelfde werkwijze, als we nu al 
hanteren bij de verdeling van rei
zen. Zo'n twee keer per jaar verga
deren, inventariseren wat iedereen 
nodig denkt te hebben. Wij weten 
wat wel en niet kan, of een apparaat 
nog best een tijdje meegaat, of ver
vangen moet wordep, of uitbreiding 
van apparatuur echt nodig is of nog 
wel een jaartje kan wachten. Op ba
sis daarvan maken we afspraken. 
Dat werkt efficiënt en waarschijn
lijk nog kostenbesparend ook." 
Ook het huidige personeelsbeleid 
geeft frustraties bij de projectgroe
pen. De procedure vanaf een vaca- 
tureaanvraag tot aan in diensttre- 
ding loopt over teveel schijven en 
geeft onnodige vertragingen. Als 
derde knelpunt noemen Reneman 
en Zwaai het beheer van geld dat 
binnenkomt via door het Rijk ge
subsidieerde instellingen of uit par
ticuliere fondsen, de tweede en der
de geldstroom. Niet zelden onstaan 
problemen bij de declaratie van de 
verleende subsidies. Bovendien is 
het moeilijk voor de onderzoekers 
een overzicht te krijgen over de fi
nanciële situatie.

Minder bureaucratisch

De contractresearch tenslotte moet 
ook minder burocratisch tot stand 
komen en beter afgestemd zijn op 
de praktijk. Dat kan alleen als ook 
daarin de projectgroepen een grote
re inbreng en beslissingsbevoegd
heid krijgen.
Het gevaar zit er in, dat een zelf
standig Instituut gaat functioneren 
ais een eigen winkeltje. Hoe voor
kom je dat de instelling de controle 
verliest en het Instituut steeds ver
der losraakt van het grote geheel? 
Reneman: "Wat wij alleen maar 
willen, is een dépendance zijn van 
de supermarkt. Het Instituut voor 
Hart- en Vaatziekten krijgt dan ook 
een wezenlijk ander karakter dan 
bijvoorbeeld LIBER of het Insti
tuut voor Biomedische Technolo
gie, dat wij onlangs samen met 
Eindhoven hebben opgericht. Wij 
worden geen eigen rechtspersoon, 
nemen geen eigen personeel in 
dienst. Een intra-facultair instituut

kan alleen maar goed functioneren 
als er goede banden met de univer- 
siteit zijn. De uiteindelijke verant
woordelijkheid blijft liggen bij de 
faculteitsraad. In de memorie van 
toelichting op dè WWO is'er sprake 
van. dat het werk van een intra-uni- 
versitair instituut tenminste een 
keer in de vijf jaar getoetst moet 
worden. Dat loopt parallel met de 
landelijke beoordeling, op basis 
waarvan de instelling geld krijgt." 
Essentieel voor het goed functione
ren van de "dépendance" is de be
heerder. Deze kan formeel aange
steld zijn bij het faculteitsbureau 
maar moet wel in het instituut zijn 
werkterrein hebben. Hij zal een be
langrijke rol gaan vervullen als 
schakel tussen het instituut en het 
centrale- en midden-niveau. Of hij 
een volledige dagtaak kan vervul
len, moet nog bekeken worden. 
Misschien is een beheerder voor 
meer, met elkaar samenwerkende 
instituten wel mogelijk. "Want wij 
zijn niet de enige projectgroep die 
op deze wijze wil gaan werken. 
Voeding is er ook mee bezig en er 
volgen er vast meer. In feite is het 
voor deze universiteit niet zo'n in
grijpende verandering. Wij hebben 
destijds landelijk voorop gelopen 
met ons projectgroep-systeem. Nu 
zie je, dat de minister dat overal wil. 
Hij spreekt over werkgroepen, 
maar dat is in feite hetzelfde. Ze 
zijn in Amsterdam, Leiden en Rot
terdam ook bezig met soortgelijke 
plannen, maar zij zitten nog met het 
vakgroepensysteem. Dat hebben 
wij al doorbroken. Wij zijn een stap 
verder en moeten er nu voor zor
gen, dat ook het hele management 
zich aanpast aan de ontwikkelin
gen.”

Decentralisatie

Edward Steur, secretaris van het fa
culteitsbestuur, geeft het plan van 
Reneman en Zwaai een goede kans 
van slagen. "De notitie is nog glo
baal, maar geeft een richting aan, 
die wij ook altijd verdedigd hebben: 
je moet de besluiten nemen daar, 
waar het werk gedaan wordt. Inge
wikkelder is het natuurlijk, hoe we 
die gedachte straks gaan invullen. 
Dat hangt ook nauw samen met de 
besluiten in het College van Bestuur 
over deconcentratie. Maar iedereen 
is het ër wel over eens, dat dat de 
meest wenselijke vorm van organi
satie is.”

Of het Instituut voor Hart- en Vaat
ziekten de eerste helft van 1987 van 
start kan gaan, zoals Reneman 
hoopt, is de vraag. Hij mag het dan 
weliswaar een "niet zo ingrijpende 
Verandering” vinden. Met name 
voor het bestuurlijk apparaat en de 
diensten is de decentralisatie een 
hele operatie. Zij zullen afstand 
moeten doen van een deel van hun 
taken en verantwoordelijkheden en 
dat zal hier en daar niet zonder slag 
of stoot gaan. Tot nu toe nemen zij 
een wat afwachtende houding aan.

Er zal ook overleg moeten komen 
met het Academisch Ziekenhuis. 
Binnen het Instituut voor Hart- en 
Vaatziekten komt het hele scala van 
basaal tot en met patientgebonden 
onderzoek. Dat speelt zich hoofd
zakelijk binnen het ziekenhuis af.

Reneman: "Het allerbelangrijkste 
is, dat we het binnen de universiteit 
eens worden. Die heeft ook het 
grootste aandeel in het onderzoek, 
zo'n 85 procent. Daarna zullen wij 
samen met het College van Bestuur 
moeten gaan onderhandelen met 
het ziekenhuis. Zelf hebben wij 
geen rechtspersoonlijkheid om wet
telijke procedures af te spreken. Na 
1990 als het nieuwe faculteitsge
bouw en het ziekenhuis klaar zijn, 
kunnen we ook ruimtelijk alles 
goed op elkaar afstemmen."

Lucia Geurts
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JJIL JOB-LINK
DE KORTSTE WEG NAAR WERK.

Nieuw op de Nederlandse Arbeidsmarkt

Job-Link is een speciale computerdatabank voor werkzoekenden. Recent afge
studeerden en afstuderenden van universiteiten en kunnen zich gratis bij 
Job-Link inschrijven. Bedrijven en instellingen kunnen bij Job-Link abonnee 
worden en aan Job-Link selectie opdrachten geven. Op die manier kunnen zij 
bij vacatures snel in contact komen met de juiste kandidaten.

Speciaal voor studenten
Als u een functie zoekt op academisch- of h.b.o.-niveau, biedt Job-Link u de volgende 
voordelen:

Gratis inschrijving
U kunt zich bij Job-Link gratis inschrijven. Het uitgebreide inschrijfformulier is 
samengesteld door deskundigen op het gebied van personeelsvoorziening. Dit 
gemakkelijk in te vullen formulier laat u alle mogelijkheden om persoonlijke motiva
ties en voorkeuren te beschrijven. Inschrijving is al mogelijk in het laatste jaar van de 
opleiding. Job-Link kan dus voor u al aan de slag, terwijl u nog afstudeert.
0 Enorme contactmogelijkheden/Meer keuze
Job-Link verstrekt regelmatig overzichten van de inhoud van de databank aan enkele 
duizenden organisaties, die regelmatig advertenties plaatsen voor academici en 
h.b.o.-ers. Dit vergroot uiteraard de kansen van de ingeschrevenen, zonder dat zij 
daarvoor extra moeite hoeven te doen of kosten hoeven te maken. Er ontstaan zo veel 
meer keuzemogelijkheden, dan u zelf ooit zou kunnen bewerkstelligen.
♦ Privacy gegarandeerd
Job-Link voldoet aan alle regels op het terrein van de privacy. Gegevens van inge
schrevenen staan alleen ter beschikking van opdrachtgevers en abonnees. Iedere 
ingeschrevene heeft altijd het recht van inzage en wijziging. U kunt uw informatie 
altijd laten verwijderen.
Job-Link is gratis en verplicht tot niets. Als u nu of over enkele maanden een goede 
baan zoekt, is dit uw kans. Vraag dus een gratis inschrijfformulier aan. Stuur dus de 
bon op of bel 01720-44252.

M------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Antwoordcoupon Invullen en in enveloppe opsturen naar Job-Link 
Antwoordnummer 10114, 2400 VB Alphen aan den Rijn 
(een postzegel is niet nodig)
□ Ik ben geïnteresseerd in inschrijving, stuur mij het informatiepakket.
Naam _____________ ■ ________________ 2__________________________
Postadres______________________________________________________________
Postcode ______ • ____________________ • __________________________
Plaats _________________________________________________ ____________
Telefoon ___________________ ___________________________________________

Obs.

IkbenbijdeABN
iMaaEnu aïvaHp

Naar de zon of naar de sneeuw, kort of lang, de nieuwe gidsen 
liggen voor u klaar bij de reisverkopende kantoren van de 
ABN. Het behulpzame vertrekpunt voor uw vakantie, waar u 
niet alleen de reis regelt maar ook de rest: de. reisverzekering, 
vreemd geld, de reischeques. Alles handig op één adres. 
Daar maakt u de beste start nu de 
keus nog groot is. fIBl Bank

leenarts medibanda b.v.
lid "Orthobanda"

wycker brugstraat 12 - 6221 EC maastricht - telefoon 043-210349

• Detailhandel en groothandel in medische instrumenten 
en apparatuur.

• Ruime sortering in showroom.

• Speciale tarieven voor studenten.

Boekhandel Leiter-Nypels
DE MAASTRICHTSE
UNIVERSITEITS-BOEKHANDEL

Wolfstraat 12
6211 GN Maastricht

tel. (043) 252666* 
telex 56173 leiny nl.



9

BULLETIN
Universiteit

Algemeen

AbV-dagen 1987
Ret College van Bestuur heeft voor 1987 
s|echts twee verplichte ADV-dagen aan- 
Sewezen, nl. 2 januari (de vrijdag na 
Eeuwjaar) en 29 mei (de vrijdag na He
melvaart). De overige ADV-dagen over 
'987 zijn onder de bekende condities 
Vr'j te besteden. Voor full-timers komt 
^at neer op een aantal van 10 vrij be
steedbare dagen.

Omdat voor 1986 de drie werkdagen tus- 
Sen Kerstmis en nieuwjaar al eerder als 
^DV-dag waren aangewezen betekent 
d't- dat de universiteit rond Kerst en 
Hieuw 1986/’87 zal zijn gesloten van 25 
december t/m 4 januari.
G-O. 2-10-1986

'terziene begroting vastgesteld
Ge Universiteitsraad heeft de herziene 
“egróting 1986 vastgesteld. Inmiddels is 
de opstelling van de begroting 1987 in 
p'le gang.
uRaad 30-10-1986

GRaad vraagt nieuwe nota 
studentenvoorzieningen
Ge Universiteitsraad is van mening, dat 
er een geïntegreerde nota moet komen 
°Ver studentenvoorzieningen. Daarin 
2l>uden ook moeten worden opgenomen 
de problematiek van de studentenhuis- 
Vesting en van de psychosociale zorg.

ver deze nieuwe nota moet besluitvor- 
^'ng plaatsvinden in het voorjaar ’87. 
. eelnota’s kunnen eventueel al eerder 
ln opiniërende zin in de raad worden be
sproken.
URaad 30-10-1986

-Agenda
07-
16

11 Promotie C. Hamilton, Aula (J). 
uur, info:.tst. 257/269.

'W'll en 08-11 Voorlichtingsdag genees- 
Un<te, Randwijck, info: tst. 313.

1 en 08-11 Voorlichtingsdag gezond- 
. C|dswetenschappen, Jezuïetenklooster, 
'nf°: tst. 313.

"'I Lezing prof. A. Donabedian, 
Aula (J). 13.30-14.30 uur.

1 Voorlichtingsavond FISEM, Film- 
uur. Info: tel.

epidemiology and

(J)’ 20 
2716/215146.

j^'ll Gastcollege "Major depressive 
.Sl’rder: Suicide, epidemiology and 
, *s door prof. Paula Clayton, Vijver- 
a ’ 20 uur, info: tel. 633444.

I 4' 1 I' 1 PAO-cursus "Algemene voor- 
/Uirdcn in de praktijk naar huidig en 
ieuw recht", RL. 13.30-17.30 uur. info: 
st- 753/729.

ƒ 11 Promotie T. Schmidt, Aula (J). 16 
Ur- info: tst. 257/269.

Ij-l i1 en 15-H Voorlichtingsdag rechts- 
c''erdheid. Nieuwenhof, info: tst. 313.

IJ.l 1 ,.
? .. 1 Voorlichtingsdag economie. Je- 

tetenkloostcr, info: tst. 313.

Deze rubriek ’’Bulletin” wordt 
verzorgd door de dienst 
Voorlichting. Officiële 
mededelingen en interessante 
berichten voor de universitaire 
gemeenschap kunnen, getypt op 
speciale kopijbladen, ter opname 
aangeboden worden bij de 
redacteur van deze rubriek Frank 
Speet, kamer 304, of bij het 
secretariaat van Voorlichting, 
kamer 310 (beide in het 
J ezuïetenklooster). 
Daar is ook kopijpapier te 
verkrijgen. Mededelingen en 
berichten moeten UITERLUK OP 
VRIJDAG VOOR 12 UUR 
schriftelijk ingeleverd worden ten 
behoeve van het nummer van 
Observant dat de week daarop 
verschijnt. De dienst Voorlichting 
behoudt zich het recht voor 
berichten in te korten, te wijzigen 
of niet meteen op te nemen. Voor 
informatie: Frank Speet, toestel 
319.

Geen vertegenwoordigers faculteiten in 
U-Raad
De Wet op het Wetenschappelijk On
derwijs (WWO’86) staat niet toe in het 
Kiesreglement van de universiteit een 
voorziening op te nemen die garandeert 
dat van alle faculteiten personeelsleden 
in de Universiteitsraad worden gekozen. 
Dat heeft het College van Beroep voor 
het Wetenschappelijk Onderwijs (de 
opvolger van de Universitaire Kiesraad) 
geantwoord op een vraag van de RL 
hierover. In de Memorie van Toelich
ting op de WWO wordt hierover al op
gemerkt, dat de URaad de universitaire 
gemeenschap als geheel moet vertegen
woordigen en dat hij niet tevens een 
soort afspiegeling van de aan de instel
ling aanwezige faculteiten moet zijn. 
Natuurlijk kan in iedere faculteit voor 
de eigen kandidaten propaganda wor
den gemaakt. Het zal echter van de kie
zers afhangen of die maatregelen bij de

19-11  Studiedag "Het grijze circuit", 
Aula (J), 9.30-17 uur, info: tel. 254550, 
tst. 12.

19- 11 Studiemiddag "Tijdelijke wet 
Kroongcschillen". Nieuwenhof, 14-17 
uur, info: tst. 753/729.

20- 11 Lezing door F. Boenders over 
Oosterse filosofie, een algemene inlei
ding”, Aula (J), 20 uur.

20- 11, 22-11 en 23-11 Uitvoering door 
"Alles is drama” en het Universiteitsor- 
kest van het dramatisch gedicht "Peer 
Gynt”, info: tst. 267.

21- 11 Promotie R. v. Mechelen, Aula 
(J), 14 uur, info: tst. 257/269.

21-11  Promotie T. v. Mcrode, Aula (J), 
16 uur. info: tst. 257/269.

27- 11 Lezing door dr. BJ. Mansveldt- 
Beek over "Chinese wijsbegeerte (Ta
oïsme en Confucius". Aula (J). 20 uur, 
info: tel. 887777, J. Dassen.

28- 11 Promotie R. Jonkers. Aula (J). 14 
uur. info: tst. 257/269.

28-11 Promotie A. Antonissen, Aula 
(J). 16 uur, info: tst. 257/269. 

stemming het beoogde resultaat leveren, 
zo merkt het College van Beroep fijntjes 
op.
CvB 28-10-1986

Studentzetels in FR/FdGW voorlopig 
niet vermeerderd
De Faculteit der Gezondheidsweten
schappen heeft onlangs het aantal zetels 
van haar faculteitsraad verhoogd. Het 
aantal zetels voor de studentgeleding is 
daarbij echter gelijk gebleven. In de 
Universiteitsraad is (o.m. in het spre- 
kerskwartier) bepleit, aan de FR/FdGW 
te vragen, dit besluit te heroverwegen. 
De raad heeft besloten dat nu niet te 
doen maar hierop t.z.t. terug te komen 
bij de bespreking van het bestuursregle
ment.
URaad 30-10-1986

Promotie drs. T. Schmidt
Drs. Ton Schmidt (Medische Psycholo
gie) verdedigt op vrijdag 14 november 
om 16 uur in de Aula (J) zijn proefschrift 
"Persistence behavior of chronic low 
back pain patients; a medical psycholo
gical study".
Promotor is prof.dr. J.J.C.B. Bremer.

Prof. Donabedian over kwaliteit in 
gezondheidszorg
Op dinsdag 11 november van 13.30 tot 
14.30 uur houdt prof.dr. Avedis Dona
bedian van de Universiteit van Michigan 
in de Aula van de RL een voordracht 
over kwaliteit en kwaliteitsbewaking in 
de gezondheidszorg. Prof. Donabedian 
is op dat gebied een wereldautoriteit. 
Hij is.thans, op verzoek van het Centraal 
Begeleidingsorgaan voor de Intercolle
giale Toetsing, in ons land waar hij ad
viezen uitbrengt over de voortgang van 
de kwaliteitsbevordering in de Neder
landse gezondheidszorg.
De voordracht is voor alle belangstellen
den, met name voor medewerkers en 
studenten geneeskunde en gezondheids
wetenschappen, vrij toegankelijk.

Lustrumvoorstellingen ’’Peer Gynt”
Op 20, 22 en 23 november a.s. wordt het 
toneelstuk "Peer Gynt" van Henrik Ib
sen met de bijbehorende muziek van 
Edward Grieg opgevoerd in een uniek 
samenwerkingsverband van Universi- 
teitsorkest, studenten van de eindexa
menklas van de Stadsacademie (decors 
en kostuums) en Koko’s toneelvereni
ging "Alles is drama".
Kaarten voor deze avondvullende voor
stellingen, die plaats vinden in de Stads
schouwburg en de Grote Zaal van het 
PLEM-gebouw, zullen vanaf 10 novem
ber dagelijks tussen de middag verkocht 
worden in de hal van het Jezuïetenkloos
ter en in de locatie Randwijck.
Verdere inlichtingen: Marcel Hilwig, 
tel. 043-473226.

SIB opgericht
Op 29 oktober j.l. is opgericht een 
Maastrichtse afdeling van de studenten
en jongerenvereniging voor internatio
nale betrekkingen SIB. De oprichtings
vergadering was een groot succes. De af
deling telt nu reeds 97 leden verdeeld 
over acht werkgroepen
- mensenrechten
- internationale organisaties
- Europese integratie
- actualiteiten
- Midden-Oosten
- Verre-Oosten
- Midden-Amcrika
- vrede en veiligheid.

De leden zijn afkomstig uit alle facultei
ten. Belangstellenden kunnen zich aan
melden bij Peter van der Hijdcn. tst. 716 
of schrijven naar: SIB-Maastricht, RL- 
Nieuwcnhof, Postbus 616, 6200 MD 
Maastricht.

Beurzen voor studie in West-Duitsland
In het kader van het Duits-Ncderlands 
Cultureel Verdrag is er een studente- 
nuitwiscling Nederland/Nordrhein- 
Westfalcn. Nederlandse studenten die in 
het kader van dit programma in Nordr
hein-Westfalen willen gaan studeren, 
krijgen kleine, aanvullende beurzen van 
ten minste 3 en ten hoogste 6 maanden. 
De beurzen bedragen, bij wijze van te
gemoetkoming. ten hoogste ƒ 200,- per 
maand plus eventueel vergoeding van de 
internationale reiskosten.

Vereist zijn: een curriculum vitae van de 
studcnt(e); een overzicht van dc tot dan 
toe behaalde studieresultaten; een be
schrijving van het studieprogramma in 
NRW; aanbevelingen van 2 hoogleraren 
c.q. docenten; precieze periode van stu
die in NRW.
Aanvragen vóór 15 november via Bu
reau Buitenland. Meer gedetailleerde 
informatie, waaronder richtlijnen van 
het Duitse Ministerie, is verkrijgbaar bij 
Bureau Buitenland, Ine Kuppen. kamer 
323 (Jezuïetenklooster), tst. 309.

Programma studentenvereniging KOKO 
Dinsdag II november: mensa, 19 uur en 
video: Die Ehe der Maria Braun.
Woensdag 12 november: mensa, 19 uur 
en optreden van de Luikse "Les Olivet
tes”, bejaarde mannen en vrouwen die 
vol overgave Franse chansons ten geho
re brengen.
Donderdag 13 november: mensa. 19 uur 
en swingavond.
De zeskamp start dit jaar op woensdag 
19 november. Deelnemende teams (mi
nimaal 6 personen) kunnen zich tot deze 
datum opgeven.
Voor dc mensa moet men zich in de 
kroeg inschrijven of telefonisch opgeven 
tot 16.30 uur.

Onderwijs
Studentendekanaat
De studentendekanen mw. F. Meyer- 
Viol en mw. H. de Bruin begeleiden en 
bemiddelen in zaken van rechtspositio
nele, sociaal-economische en psychische 
aard.
Zij geven (aspirant-)studënten informa
tie en advies over:
- studiemogelijkheden/studie- en be
roepskeuze
- toelatingsvoorwaarden voor het WO
- aanmelding, selectie en plaatsing in 
het WO
- inschrijving/inschrijvingsvormen/in- 
schrijvingsduur
- studiefinanciering
- militaire dienst
- studieverandering/studiestaken/afstu- 
deren
- sociale voorzieningen.

Voor informatie en het maken van af
spraken zijn de studiedekanen telefo
nisch bereikbaar van maandag t/m don
derdag tussen 9.30 en 11.00 uur via tel. 
887777.
Op dinsdag- en donderdagmiddag hou
den de dekanen open spreekuur (d.w.z. 
dat men zonder afspraak terecht kan) 
van 14.30 tot 16.30 uur.
De studentendekanen zijn gehuisvest in 
het Oud-Gouvernement, Bouillonstraat 
3.

Studie-infotheek
In de studie-infotheek is ter inzage infor
matie aanwezig met betrekking tot stu
dierichtingen en afstudeerrichtingen van 
het Nederlandse Wetenschappelijk On
derwijs. Tevens zijn beroepengidsen 
aanwezig en is enige algemene informa
tie te verkrijgen over studeren in het 
Hoger Beroeps Onderwijs.
De studie-infotheek bevindt zich in het 
Oud-Gouvernement, Bouillonstraat 3, 
tel. 887777.
Openingstijden: maandag t/m donder
dag van 14.00 tot 16.30 uur.

Student gezocht
Vorig jaar is een student bij een patiënt 
thuis geweest i.v.m. zijn opleiding. Deze 
student heeft een boek geleend van Dr. 
Olaf Penn uit Houston. De patiënt heeft 
een hartoperatie ondergaan in Houston 
en is erg gehecht aan dit boek. Zou de
gene die dit boek geleend heeft dit 
a.u.b. willen terugbrengen of contact 
opnemen met het Skillslab, tel. 882251.

Vacatures studentassistenten
Ten behoeve van het prakticum antro- 
pometrie in het kader van het blok 1.3 
G.W. "Sporen en ontsporen” worden 2 
studentassistenten gezocht.
Prakticumtijden: dinsdag 2 december en 
donderdag 4 december van 8.30 tot 
18.00 uur. Bij voorkeur medische stu
denten of studenten G.W. met voorop
leiding diëtetiek. Ervaring met huid- 
plooimeting en gebruik van groeidia- 

grammen en botfoto's (ter bepaling van 
de skclctlceftijd) wordt op prijs gesteld. 
Belangstellenden met spoed melden bij 
M. Roede, vakgroep Humane Biologie, 
tst. 598/595.

Nogmaals vacatures studentassistenten
Er worden ook 2 studentassistenten ge
zocht t.b.v. het prakticum "Tensicme- 
ting en palpatie arteriële pulsaties" in 
het kader van blok 1.3 G.W. "Sporen en 
ontsporen". Prakticumtijden: dinsdag 6 
januari en donderdag 8 januari van 8.30 
tot 18.00 uur. Bij voorkeur medische 
studenten. Ervaring met tensiemeting 
en algemeen lichamelijk onderzoek 
wordt op prijs gesteld.
Belangstellenden met spoed melden bij 
Y. Winants, arts, vakgroep Humane 
Biologie, tst. 598/591.

Symposium kerk en 
ontwikkelingssamenwerking 
Het Afrika-centrum/SIVOS en HTP- 
Heerlen organiseren 5 openbare colle
ges op de donderdagen 20, 27 november 
en 4, 11, 18 december telkens van 20.00 
tot 22.00 uur. Thema is "Kerk en ont
wikkelingssamenwerking. Het Neder
landse ontwikkelingsbeleid: van voor
trekker naar rustiger vaarwater?”.
Plaats: HTP, Oliemolenstraat 60, Heer
len. Inlichtingen: Drs. J. Moonen, se
cretaris HTP, tel. 045-718520.

Studiedag WGOO
De werkgroep-4 van de Werkgemeen
schap Onderwijs in Ontwikkelingslan
den (WGOO) organiseert op vrijdag 28 
november een landelijke studiedag met 
als. thema: "Het onderwijsbeleid t.a.v. 
ontwikkelingswerk”.
Tijdens de studiedag zullen centraal 
staan: belang en functie van onderwijs 
binnen het ontwikkelingsproces; beleid 
t.a.v. onderwijs; totstandkoming van 
projecten en de waarde van onderwijs
onderzoek, begeleiding en evaluatie; 
verschuivingen in de naaste toekomst in 
het gevoerde beleid t.a.v. onderwijs en 
onderwijsonderzoek.
Vertegenwoordigers van het CESO, de 
overheid en de WGOO-4 zullen allen 
hun mening geven over bovengenoemde 
thema's. Daarna zal er in 4 groepen ge- 
discussiërd worden. De studiedag duurt 
van 11.00 tot 15.30 uur en staat open 
voor eenieder geïnteresseerd in onder
wijs en ontwikkelingsproblematiek. De 
studiedag vindt plaats in Den Haag, ge
bouw "De Wittebrug", Badhuisweg 251. 
Kosten voor deelname: ƒ 15- (incl. 
lunch). Inlichtingen en inschrijving bij 
Marleen Groen, CESO/WGOO, Post
bus 90734, 2509 LS Den Haag, tel. 070- 
502681, tst. 116.

Batavierenrace
Op 25 april zal de 15e Batavierenrace 
plaatsvinden. Er wordt deelgenomen 
met 1 wedstrijd- en 1 recreatieteam be
staande uit 7 dames en 18 heren. Kos
ten: ƒ 30,- per persoon.
Inschrijven tot 12 december tijdens het 
LUSS-info-uurtje op dinsdag/woensdag- 
/donderdag van 12.30 tot 13.30 uur.

Wintersportreis
In januari wordt er een wintersportreis 
georganiseerd voor studenten en mede
werkers. Er zijn ca. 50 plaatsen. Bureau 
LV&S bemiddelt bij deze winterspor
treis naar Luttach in het Ahrntal (Zuid- 
Tirol). Er wordt geskied in de skigebie
den Speikboden (2350 meter) en Klaus- 
berg (2050 meter). Men vertrekt vrijdag 
16 januari om 21.00 uur en is weer in 
Maastricht om 10.00 uur op zondag 25 
januari. Informatie en inschrijven bij 
bureau LV&S.

Yoga
Op I december start een nieuwe cursus 
Yoga op maandagavond o.l.v. Gerrie
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Stroom. Plaats: gymzaal Caberg II. Ce- 
lestastraat. Kosten ƒ 37,50.
De lessen zullen bestaan uit lichaams
houdingen. ontspannen bewegen, 
ademhalingsoefeningen, concentratie en 
ontspanningstechnieken.
Voor informatie en/of inschrijving: bu
reau LV&S. kamer 6. Jezuïetenkloos
ter.

Gezondheids
wetenschappen

Algemeen

Agora
Woensdagmiddag 12 november organi
seert Agora een postersessie in de Film
zaal (Jezuïetenklooster). Van 12.30 tot 
14.00 uur zijn studentleden uit de On
derwijs Commissie, het Dagelijks Be
stuur Onderwijs, de Faculteitsraad en 
het Faculteitsbestuur aanwezig om al de 
vragen die studenten hebben over de in
terne organisatiestructuur van de Facul
teit te beantwoorden. Ook studentleden 
uit de curriculumplanningsgroepen van 
Propadcuse en Gezondheidsweten
schappen zullen aanwezig zijn.

Geneeskunde

Algemeen

Kandidaten vacante bestuurszetel FdG 
gezocht
In oktober is een zetel van het bestuur 
van de Faculteit der Geneeskunde va
cant gekomen. Een door en uit de facul
teitsraad ingestelde Vertrouwenscom
missie is belast met het opstellen van een 
voordracht aan de raad voor dit be
stuurslidmaatschap. De nieuwe bestuur
der zal worden belast met de portefeuil
le planning en begroting.

Daarnaast zal het nieuwe bestuurslid be
reid moeten zijn om nog andere (kleine
re) taken van het bestuur op zich te ne
men in overleg met de overige leden van 
het bestuur. Het bestuur werkt op basis 
van collegialiteit.

De Vertrouwenscommissie wordt graag 
tot 14 dagen na het verschijnen van dit 
blad door of namens gegadigden attent 
gemaakt op kandidaten voor dit be
stuurslidmaatschap. De voorzitter van 
de Vertrouwenscommissie, dr. G.D. 
Majoor geeft gaarne nadere inlichtingen 
over deze functie. -

hoek St. Pieterstraat 
Dagelijks van 17.00 tot 02.00 uur 
Keuken van 17.30 tot 23.00 uur 

Telefoon 043-210158

Grolsch bier 
Menu naar keuze 

Dagschotel 
Uitstekende koude buffetten *

Vriendelijke prijzen

Onderwijs

Commissie Studentenuitwisseling
In 1985 is door het Bestuur van de Facul
teit der Geneeskunde een commissie in
gesteld die tot taak kreeg, zo mogelijk in 
overleg met de andere faculteiten, de 
coördinatie van de uitwisseling van me
dische studenten op zich te nemen. Deze 
Commissie Studentenuitwisseling 
(CSU/FdG) wordt voorgezeten door de 
portefeuillehouder onderwijs in het fa
culteitsbestuur en is verder o.a. samen
gesteld uit vertegenwoordigers van de 
keuzeonderwijs-commissie, de keuzes- 
tage Gezondheid(szorg) en Ontwikke
lingslanden. de FISEM, STA-OP en het 
Bureau Buitenland RL.
Studenten die voornemens zijn in hun 
derde of een hoger studiejaar een stage 
in het buitenland te volgen kunnen aan
vragen voor een tegemoetkoming in de 
reiskosten indienen bij de CSU/FdG, 
p.a. mw. W. Schipper, Dekanaat FdG. 
Jezuïetenklooster. Aanvragen zullen 2x 
per jaar worden beoordeeld. De inzen- 
dingstermijnen sluiten respectievelijk 1 
januari en 1 juli.
Bij de beoordeling van de aanvragen zal 
de CSU/FdG de volgende criteria hante
ren:
1. De aanvraag dient bij voorkeur be
trekking te hebben op een stage in een 
onderwijs- of opleidingsinstituut (een 
universiteit, health sciences faculty, me
dical school e.d.) waarmee de FdG of de 
FISEM een uitwisselingsovereenkomst 
heeft of een andere formele samenwer
kingsrelatie (Network, IFMSA. etc.).
2. De stage zal een onderwijs- en/of on
derzoeksdoel moeten dienen. De doel
stellingen) moet(en) zo nauwkeurig 
mogelijk worden beschreven, vertaald 
in een werkplan voor de gehele periode. 
Doelstellingen en/of werkplan kunnen 
onderbouwd worden door correspon
dentie met de externe begeleider en/of 
literatuur (referenties).
3. De stage moet, zeker indien het reis
doel buiten Europa ligt, specifiek zijn 
voor de situatie ter plaatse. M.a.w.: de 
stage moet niet met evenveel kans op 
succes in Europa of Nederland gedaan 
kunnen worden.
4. De lengte van de stage dient bij voor
keur te passen binnen de perioden die in 
het curriculum voor keuze-onderwijs ge
reserveerd zijn. Bij overschrijding dient 
toestemming voor studie-onderbreking 
te worden aangevraagd. Voorts dient er 
verband te zijn tussen de afstand van de 
stageplaats tot Maastricht en de lengte 
van de stage. (Geen stage van een week 
in Zuid-Amerika bijv.)
5. Conform de richtlijnen van de Keuze - 
onderwijscommissie dient de aanvrager 
(m/v) schriftelijke accoordverklaringen 
t.a.v. het programma van zowel een fa
cultaire als de externe begeleider te heb
ben.
6. Buitenlandse stages kunnen worden 
aangevraagd voor het derde studiejaar 
of hoger. Indien men de bedoeling heeft 
ter plaatse zelfstandig te gaan functione
ren onder supervisie in de gezondheids
zorg dient men op het moment van begin 
van de stage het vierde studiejaar met 
goed gevolg te hebben afgesloten.

Het eetcafé van Maastricht

7. In de correspondentie met de externe 
begeleider moet aandacht worden ge
schonken aan eventueel te verwachten 
taalproblemen. Extern dient te worden 
aangegeven welke talenkennis van de 
student verwacht wordt, aanvrager dient 
te specificeren in welke mate hieraan 
wordt voldaan.
8. Indien een stage-aanvraag door de FI- 
SEM/CSU na toetsing aan bovenstaande 
criteria subsidiabel wordt bevonden zal 
bezien worden in hoeverre de middelen 
een tegemoetkoming in de extra kosten 
mogelijk maken. Daarbij geldt dat al
leen het bestanddeel reiskosten voor 
(gedeeltelijke) vergoeding in aanmer
king kan komen door de CSU. Subsidie
ring van een stage impliceert van de zij

Vakatures bij de Faculteit der Economische Wetenschappen, t.b.v. het Tinbergen 
Instituut (i.o.)

Assistenten-in-opleiding (m/v)

Voor verschillende enthousiaste en onderzoekgerichte doctorandi bestaat de 
mogelijkheid deel te nemen aan het economisch speurwerk in het Tinbergen Instituut 
(i.o.). Het Tinbergen Instituut (i.o.) is een samenwerkingsverband tussen de 
faculteiten der economische wetenschappen van de Erasmus Universiteit Rotterdam, 
de Universiteit van Amsterdam en de Vrije Universiteit Amsterdam. Voor de 
hieronder aangegeven projecten worden met name afgestudeerden van een 
bedrijfseconomische richting uitgenodigd te solliciteren, terwijl ook bedrijfskundigen 
voor bepaalde projecten in aanmerking kunnen komen.

Taak De hoofdtaak van de Assistent-in-opleiding (AIO) is de uitvoering van een, mede op 
basis van zijn/haar voorkeuren, geselecteerd project binnen een van de 
onderzoekthema’s. Met name voor bedrijfseconomische projecten zijn nog 
aio-plaatsen beschikbaar.
Voorbeelden van bedrijfseconomische onderzoekprojecten zijn:
- Kostenverbijzondering in de land- en tuinbouwsector
- Organisatorische maatregelen ter verhoging van aanpassings/transformatievermo- 

gen in bedrijfsorganisaties
- Financiële planning op meerdere niveaus
- Misbruik voorwetenschap
- Experimentele markten en de efficiënte markthypothese
- Harmonisatie van de externe verslaggeving en de invloed op de kapitaalmarkt
- Organisatorische maatregelen ter verhoging van de kwaliteit van informatie
- Beslissingsondersteunend systeem ten behoeve van de financiële beleidsvorming in 

een bestaande onderneming
- Inkoopbeleid en marketing
- Financieel risico en expert systemen
- Financiële intermediairs en financiële regelgeving
- Risk management in het verzekeringsbedrijf
- Marketing intelligence
- Maatschappelijke berichtgeving van ondernemingen
- Harmonisatie van de externe verslaggeving in de Europese Gemeenschappen
- Stelselwijziging in de jaarrekening en aandelenprijzen
- Jaarrekening van beleggingsinstellingen
- De rol van empirisch onderzoek in management accounting.

De mogelijkheid bestaat ook om zelf een onderzoekproject voor te stellen of in een 
samenwerkingsverband tussen universiteit en bedrijfsleven tot nadere invulling van 
een project te komen.
Bij de uitvoering van het onderzoekproject wordt vanuit het Tinbergen Instituut (i.o.) 
zoveel mogelijk ondersteuning geboden.
Naast het uitvoeren van het onderzoekproject zal de AIO, in het kader van zijn/haar 
opleiding, intensief betrokken worden bij ander onderzoek via seminars van het 
Tinbergen Instituut (i.o.). Voorts volgt de AIO in de aanvang een beperkt, op 
onderzoek gericht, onderwijsprogramma.

Salariëring Een aanstelling als AIO vindt in beginsel plaats voor maximaal 4 jaar op full-time basis. 
Deeltijd aanstellingen worden bij voorbaat niet uitgesloten. Het is de bedoeling dat de 
AIO’s het 4-jarige doctoraatsprogramma afsluiten met een promotie.
Salariëring vindt plaats volgens rijksregeling (in het eerste jaar ƒ 1.758,— bruto per 
maand oplopend tot ƒ 3.133,— bruto per maand in het vierde jaar).

Beroepsvoor
uitzichten

De studie heeft tot doel volhardende en creatieve wetenschappers af te leveren, die 
hun geest gescherpt hebben bij de oplossing van theoretische en/of meer 
praktijkgerichte wetenschappelijke problemen. Na vier jaar zal in het algemeen de 
opleiding bekroond kunnen worden met een promotie. Er bestaat de gegronde 
verwachting dat voor de gepromoveerde AIO een goede carrière zal zijn weggelegd, 
zowel in het bedrijfsleven als binnen de academische Wereld.

Informatie Nadere informatie, zoals een programmabeschrijving, een beschrijving van de 
onderzoekthema’s en de projecten, is verkrijgbaar bij A. van der Wiele, telefoon 
010-4081381 of 4081382.

Belangstellenden voor een AIO-aanstelling (ingaande in de loop van 1987) dienen hun 
sollicitatie te richten aan de voorbereidingscommissie voor de doctoraatsopleiding 
economie, t.a.v. A. van der Wiele, Erasmus Universiteit Rotterdam, Faculteit der 
Economische Wetenschappen, H 7-32, Postbus 1738,3000 DR Rotterdam.

de van de aanvrager acceptatie van de 
volgende beoordelingsprocedure: aan
vragen dienen voor l januari/l juli bin
nen te zijn.
a. De student dient aan het eind van de 
stage een schriftelijke beoordeling te 
vragen die ondertekend dient te zijn 
door de externe begeleider.
b. Het voor de keuzeonderwijscommis- 
sie vereiste verslag dient uiterlijk vier 
weken na afloop van de stage bij de fa
cultaire begeleider te zijn ingeleverd.
c. De beoordeling van elke stage ver
loopt conform de richtlijnen dienaan
gaande van de keuzeonderwijscommis- 
sie.
9. In al die gevallen waarin deze criteria 
niet voldoen, beslissen de leden van dc 

CSU bij meerderheid van stemmen.
10. De leden van dc CSU kunnen bij 
meerderheid van stemmen afwijken van 
de criteria als de hantering daarvan on
voldoende mogelijkheden geeft om een 
eerlijke beslissing te nemen.

Samen met de FISEM werkt de CSU 
thans aan een inventarisatie van de sta
gemogelijkheden voor buitenlandse stu
denten aan de FdG van de RL. Ook 
voor de beoordeling van aanvragen van 
buitenlandse studenten om hier een sta
ge te lopen zijn criteria opgesteld welke 
ten dele het spiegelbeeld van boven
staande criteria zijn: deze zijn voor be
langstellenden beschikbaar.
CSU, prof.dr. M.J. Drop (voorz.).



BONNEFANTENMUSEUM 
EN HET NIEUWE ELAN

Bij binnenkomst valt onmiddelijk de druk gevulde 
schilderijenwand op. Realistisch en abstract, 
klassiek en modern, alle werken hangen door 
elkaar en beslaan de enorm grote vide-wand. Dit 
vlak vormt een in het oog springend onderdeel van 
de tentoonstelling 'De Grootste Sortering' in het 
Bonnefantenmuseum. De resterende zalen liggen 
erbij alsof er net een orkaan doorheen raasde. 
Tussen de nog ongeordende beelden, schilderijen, 
archeologische vondsten en moderne plastieken 
beweegt zich de nieuwe direkteur van dit museum 
Alexander van Grevenstein (39). Voor het 
Bonnefanten is hij geen onbekende- Tien jaar 
geleden werkte hij hier als conservator. In zijn 
kantoor zet hij zijn beleid uiteen.

Het accent lag vroeger ook al op 
Moderne kunst, alleen wat aarze
lenden Wat dat betreft zijn de kno
pen nu harder doorgehakt. Wat wij 
gillen, en dat is tot stand gekomen 
•n gesprekken met iedereen hier, 
Ook met het bestuur, is dat het mu
seum op drie poten gaat staan; mo
derne kunst, oude kunst en archeo
logie. Enkele gebieden waarin het 
Museum ook actief was, gaan een 
tiinder grote rol spelen. Aan histo
rie wordt het een en ander gedaan, 
Tiaar dat is geen prioriteit. Design 
"'ordt beperkt tot uitsluitend het 
Maastrichts aardewerk. Van de drie 
Poten is moderne kunst nu de be
langrijkste.”

om 
be-

Kritiek

Over de vraag naar waarborgen 
eventuele conflikten met het 
stuur over beleidszaken te voorko
ken, laat hij zich voorzichtig uit. In 
act verleden liepen die zo hoog op 
dat het de vorige directeur Szénassy 
2,jn functie kostte. "Ik wil geen oor
deel vellen over de moeilijkheden 
die mijn voorganger zijn overkó
men. Ik heb ook helemaal geen zin 
'n kritiek, omdat ik denk dat er he- 
!eniaal niet zoveel kritiek te geven 
ls Het museum heeft een bepaalde 
evolutie doorgemaakt. Nu is het 
k”nient gekomen om, rekening 
houdend met die evolutie, tot be
slissingen te komen. Szénassy heeft 
M museum in een bepaald vaarwa- 
'er gebracht, er zijn ongelooflijk 
k;el activiteiten ontstaan uit een 
'reed scala. Om echt goed te func- 
doneren moet je daar in snijden en 
dooriteiten stellen. Je kunt nu een
maal niet alles even goed doen.

Ideze nieuwe aanpak is gevisuali- 
sverd in het gebouw zelf; op de be- 
^den verdieping moderne kunst, 
e'gen collektie en tentoonstellingen 
e" op de bovenste etage oude kunst 
6,1 archeologie. Dan nog een zaal 
’’’et onder meer de bekende stads
maquette.”

I^iet dogmatisch
------------------- 1
[Ms ex-medewerker van het Stede- 
'ik Museum in Amsterdam is hij, 
door het organiseren van tal van be- 
kamde eenmanstentoonstellingeh, 
”vkend geworden. Hij volgt op een 
kkenzinnige manier de actualiteit in 

kunstwereld. Van Grevenstein

"Moderne kunst de belangrijkste poot..." (foto Franco Gori)

wil het Bonnefanten ook internatio
naal laten meetellen. ’’Niet zozeer 
het Euregionale, maar het Europe
se karakter wil ik benadrukken. Wij 
zitten hier nu eenmaal in een be
paald cultuurgebied, het aloude 
middenrijk. Daarom is het interes
sant van hieruit parallellen te trek
ken met kunst uit Duitsland, Frank
rijk, België en Italië bijvoorbeeld.

Dat zou ook wel eens kunnen bot
sen. Dergelijke zaken willen wij in 
beeld brengen, alleen niet dogma
tisch. Verwacht geen grote theo
rieën. Dit museum moet een plek 
zijn waar men dat kan ervaren. Je 
moet er uiteraard wel gevoelig voor 
zijn”.

Limburgs kunstklimaat

Samenwerking met grotere musea 
in naburige landen staat hierbij 
voorop. Hoewel de samenwerking 
best ook van verder mag komen. Zo 
wordt binnen het Bonnefanten vol
gend jaar een tentoonstelling van 
werk van beeldhouwer Richard 
Deacon ingericht, die door Madrid 
en Luzern wordt overgenomen. Op 
lokaal niveau denkt men aan sa
menwerking met Kunstcentrum 
Het Bassin. Op z’n minst zal er 
sprake zijn van ondersteuning. De 
plaatselijke galeries worden in ver
band met eventuele nieuwe aanko
pen in de gaten gehouden. De 
Stadsacademie heeft Van Greven
stein uitgenodigd voor een gastcol

lege en het bezoeken van eindexa- 
mencandidaten. De door Bonne
fanten uitgenodigde Italiaanse 
beeldhouwer, Luciano Fabro, zal 
waarschijnlijk gastdocent aan de 
Jan van Eyck worden. Vanaf vol
gende winter zal, in samenwerking 
met Studium Generale, Jan van 
Eyck Akademie en de Vereniging 
Vrienden van Bonnefanten, elke 
zondagochtend in eigen huis een 
programma gepresenteerd worden. 
Telkens wisselend, nu eens een film 
dan weer een lezing. Hiervoor ver
wacht men grote belangstelling.

Van Grevenstein: ’’Stout gezegd 
noem ik het kerkvervangende akti- 
viteiten.” De katholieke achter
grond speelt ook een rol in het Lim
burgse kunstklimaat, dat hij overi
gens hoog inschat. ”Bij protestan
ten tref je nu eenmaal geen beelden 
aan. De Limburger heeft traditio
neel veel belangstelling voor beel
dende kunst, meer dan de Hollan
der. Er is honger om dingen te zien.

Je treft hier zeer goede kunstenaars 
aan, jongeren. De oude garde was 
helaas geneigd om snel de provincie 
achter zich te laten.”

Dit impliceert geen voorkeursbe
handeling voor die jonge Limbur
gers. Kwaliteit moet zich nu een
maal bewijzen en de provinciale 
kunstenaars hebben ”een kans als 
ieder ander”.

Verbouwing 

'De Grootste Sortering’,de eerste 
tentoonstelling onder Van Greven- 
steins verantwoording, illustreert 
de openheid van het museum daad
werkelijk. ”Er wordt zoveel moge
lijk getoond op een zo goed moge
lijke manier. Omdat we niet alles in 
de tentoonstellingsruimtes kwijt 
kunnen, zullen ook de depots te be
zichtigen zijn. Iedereen kan alles 
zien. Dat is een mooi uitgangspunt 
om daarna te verbouwen, en te slui
ten tot april.”

In de eerste maanden van het ko
mende jaar wordt onder meer ge
werkt aan de nogal weggemoffelde 
entree. Binnen worden enkele wan
den verplaatst. ”Het gebouw krijgt 
intern een meer omsloten karakter. 
Om beeldende kunst te tonen heb 
je wanden nodig en die heb jé hier 
te weinig, dus maken wij er meer.” 
Pas in april zal zich het nieuwe pa
troon aftekenen. De actualiteit 
wordt gevolgd aan de hand van het 
werk van individuen. ’’Regelmatig 
zullen kunstenaars hier ter plekke 
werk maken, dat dan een tijdlang te 
bezichtigen is. De bezoeker ziet de 
kunstenaar daadwerkelijk bezig. 
De Italiaanse beeldhouwer Fabro 
bijvoorbeeld zal in de grote zaal iets 
maken. In april wórdt ook aandacht 
geschonken aan de jonge, uit Lim
burg afkomstige en in Amsterdam 
werkzame, Roy Villevoy. Daar
naast tonen wij uit onze eigen col
lectie documentair werk van Beuys,

AGENDA
Theater

Stadsschouwburg Maastricht 
'Vroeger' van D. Storey, 
jubileumvoorstelling van de 
Maastrichtse toneelgroep M’46, 
vrijdag 7 november, 20 uur. 
'De manipulator' door R. 
Graham (de butler van 
Boulevard of broken dreams) en 
R. Beebell, vrijdag 7 en zaterdag 
8 november. Theatercafe, 23 uur 
(gratis).
'De Spaanse Brabander’ van 
Bredero door Raamtheater, 
zaterdag 8 november, 20 uur. 
'Een bruid in de morgen' van 
Hugo Claus door de Haagse 
Comedie, dinsdag 11 
november, 20 uur..
'Wedloop door de woestijn in 7 
etappes' van Bertolt Brecht door 
Internationale Nieuwe Scene, 
donderdag 13 november, 20.00 
uur.
'Studies in fantasie', stuffed 
puppet theatre van Neville 
Tranter,vrijdag 14 november, 
Theatercafe, 23 uur (gratis).

Stadsschouwburg Heerlen 
'Een nieuwe dood' van dos 
Brink, vrijdag 7 november, 20 
uur.
'Huwelijk in de steigers' klucht 
van Earl Barret, Arne Sultan en 
Ray Cooney, zaterdag 8 
november, 20 uur.
'Publiek', musical van Seth 
Gaaikema, Bob Zimmerman en 
Willem Nijholt, dinsdag 11 en 
woensdag 12 november, 20 uur.

Muziek

Het Bassin, Bogaardenstraat 
40B, 'De gekleurde doos', woe 
t/m zo 13 tot 17 uur.
Universiteitsbibliotheek
Ezelmarkt, werk van studenten 
Stadssacademie (afdeling 
publiciteit/grafische 
vormgeving), ma t/m vrij 9 tot 21 
uur, za 9 tot 13 uur.
Stadsacademie,
Kruisherengang 10 a, 
wisselende tentoonstelling van 
studentenwerk in gang parterre 
hoofdgebouw en in de vitrines 
aan de Brusselsestraat.
Verpleeghuis Klevarie, 
Polvertorenstraat, Mariet 
Koppers-Rekko, gouaches en 
aquarellen, dag. 10 tot 20 uur.
Bezoekhal Academisch
Ziekenhuis, Elisabeth Cyran.
Stadsschouwburg Maastricht, 
Kim Zwarts, foto's, di t/m za 10 
tot 15 uur.
Stadsschouwburg Heerlen, Sil 
Crefcoeur, schilderijen, 
gouaches, ma t/m vrij 10 tot 15, 
za 10 tot 12 uur.
Thermenmuseum Heerlen, De 
ontdekte schijndeugd, de 
wereld van Cornells Troost, di 
t/m vrij 10 tot 17, za/zo 14 tot 17 
uur.
Museum De Tempel en 
Kritzraedthuis Sittard, kunst uit 
Joegoslavië, foto's, grafiek en 
naïeven, di t/m vrij 10 tot 17, 
za/zo 14 tot 17 uur.
Cultureel Centrum Hasselt,
Laurèns Bisscheroux, 
schilderijen, dag. 10 tot 19 uur. 
Musee d'Architecture, Luik, 
Christiane Lebrun, keramiek, 
dag. behalve ma en woe 13 tot 
18.30 uur.
Jan van Eyck Akademie.
'Boeken' van Diter Rot (Charles 
Nypels Prijs 1986).
Abteiberg, Monchengladbach 
(D): 'Gordon 
Matta-Clark-Retrospektive'.

Diversen

Staargebouw Maastricht 
Limburgs Concertkoor, solist: 
Kurt Streit, vrijdag 14 
november, 20.30 uur.

Stadsschouwburg Maastricht 
Dancing America, The Bucket 
Dance Theatre, vrijdag 14 
november, 20 uur.

Stadsschouwburg Heerlen 
Heerlens Salonorkest 'Da Capo', 
plaatpresentatie, zaterdag 8 
november, 15.30 uur (gratis). 
Bartók Quartett met Van 
Beethoven-programma, 
maandag 10 november, 20 uur. 
Paco Pena, flamenco gitarist, 
donderdag 13 november, 20 
uur.

Stadsschouwburg Heerlen 
Dansen uit Tibet, vrijdag 14 
november, 20 uur.

Films

Donkiesjot Sittard 
New Model Army 
(voorprogramma: The 
Massacre) zondag 9 november.

Tentoonstellingen

Bonnefantenmuseum, 'De
Grootste Sortering', ma t/m vrij 
10 tot 17, za en zo 14 tot 17 uur.
Galerie Wanda Reiff, 
Rechtstraat 43. Kontrast '85 en 
werk van Martin Kippenberger, 
di t/m zo 13 tot 17 uur.
Galerie FAH, Brusselsestraat 80, 
Grafiek van Corneille, do, vrij, za 
10 tot 17 uur.
Galerie Dis, Tafelstraat 28, Peter 
Bremers, lichtobjecten, woe t/m 
zo 13 tot 18 uur.
Schuwirth en Van Noorden, 
Rechtstraat 64, Herma van den 
Heuvel, beelden, schilderijen, 
do t/m zo 14 tot 17.30 uur, do 19 
tot 20.30 uur.
Expo Jansen, Rechtstraat 80, 
Han Kniphorst, landschappen.

Filmhuis, Maastricht
'Mishima' van P. Schrader, vrij 7 
t/m zo 9 november, 20 en 22.30 
uur, ma 10 t/m woe 12 
november, 22 uur.
'A hora de Estrela' van S.
Amaral, ma 10 t/m woe 12 
november 22 uur.
'El norte' van G. Nava. dp 13 t/m 
zo 16 november, 20 en 22.30 
uur.

Mabi BV.
Kleine Gracht 24a
'Heartburn' van M. Nichols, 
dagelijks om 2.30-9.00 uur, za, 
zo ook om 6.30 uur.
'Top Gun’ van T. Scott, dagelijks 
om 2.30-8.30 uur, za ën zo ook 
om 6.15 uur.
The color Purple' van S.
Spielberg, dagelijks om 
2.30-8.30, za, zo en wo alleen om 
8.30 uur.
'Hannah and her sisters' van W.
Allen, dagelijks om 2.30-8.30 u.

Cinema Palace
Wijckerbrugstraat 1
Wegens verbouwing gesloten

zijn politieke kant. Iets waar wij 
trots op zijn. En natuurlijk is de de 
nieuwe keuze uit eigen collectie te 
zien. ”

De toekomst zal uitwijzen of het 
nieuwe beleid vruchten afwerpt, of 
het Bonnefanten een levendig mu
seum wordt, een wegwijzer naar 
kunst van eigen bodem en van ver
af. Van Grevenstein is optimistisch:

”Ik mik op honderdduizend bezoe
kers per jaar. Moderne kunst is im
mers in.”
Paul Pinxten

’De Grootste Sortering’ is van 7 no
vember tot 4 januari in het Bonne
fantenmuseum te zien.
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Het Gildehuis

soriJoiom
QUEEN OF THE SOUTH

Toen wij aankondigden uit 
Groningen, respectievelijk 
Amsterdam naar Maastricht te 
zullen vertrekken werd ons, nadat 
het gelach was bedaard, verzekerd 
dat je daar in ieder geval lekker kon 
eten. Maar een beetje 
wetenschapper gelooft zoiets 
natuurlijk niet. Die onderzoekt dat. 
Zo kwamen wij op dit 
onderzoeksproject dat sinds kort 
door de Observant voorwaardelijk 
gefinancierd wordt.
Onze eerste case-study betreft Het 
Gildehuis, gelegen aan de Kleine 
Looiersstraat 8. Een heel klein 
bistrootje,niet meer dan vijftien 
zitplaatsen aan een half dozijn 
tafels. Die tafels zijn bedekt met 
pluche kleden, die een Engelse 
kennis van ons ooit de opmerking 
ontlokte: ”In England we always 
put the carpets on the floor.” 
Zoals de naam bistro al suggereert 
en een blik op de voorgerechten 
(ham met meloen, 
garnalencocktail, paling op toast) 
bevestigt, heeft Het Gildehuis een 
min of meer klassieke Franse 
keuken. Dat klinkt overigens 
duurder dan het is. Eten in Het 
Gildehuis doe je als je iets meer wil 
dan een eetcafé, maar toch niet te 
veel geld kwijt wil zijn. Je kunt het 
overigens wel duur maken, zeker 
als je a la carte bestelt. Maar wij 
namen de laatste keer een menu 
voor 25 gulden per persoon. 
Daarvoor kregen wij een entrectte 
au poivre vert (pepertjes dus) met 
frites, salade en van die kleine 
groene spercieboontjes die in 
gastronomen-Frans ’haricots verts’ 
heten. Verder nog een gepofte 
aardappel, met kruidenmayonaise 
die kennelijk het handelsmerk van 
het Gildehuis is, want je krijgt hem 
overal bij.
Het menu werd afgerond met een 
ijsje en koffie.
Dat was dus lekker. Ze weten daar 
tenminste hoe je vlees moet braden. 
Op de kwaliteit van het voedsel valt 
trouwens in het algemeen weinig 
aan te merken (ook al hebben we er 
een keer kreeftesoep gegeten waar 
volgens ons nooit een kreeft aan te 
pas gekomen was). Maar doorgaans 
krijg je er waar voor je geld, zeker 
als je bedenkt dat het om niet 
zoveel geld gaat. Ook is het niet 
onbelangrijk dat de hoeveelheden 
voor een min of meer normaal mens 
voldoende zijn.
En dan de bediening. De mensen 
zijn buitengewoon aardig, ook 
tegen het derde lid van ons 
onderzoeksteam, Tamar (zes jaar 
en luidruchtig). Een aangepast 
menu voor haar stuit niet op 
bezwaren of onredelijke prijzen. 
Alleen. ..een half dozijn tafels lijken 
soms wel wat teveel voor één kok en 
één bedienend persoon. Het duurt 
soms wat lang, bedoelen we. 
Daarom is het misschien niet 
onverstandig om een boterham met 
kaas mee te nemen, als u echt 
honger heeft.
Tenslotte: de muziek die er 
gedraaid wordt is goed (geen 
Berdien Sternberg, of hoe het mens 
ook mag heten, dus) en staat op 
zodanige sterkte dat de gasten nog 
met elkaar kunnen praten. 
Al met al, een heel redelijk 
restaurant.

Eiies Steyger- Nico Verheij

Hollanders kunnen bijzonder smalend praten over Bel
gische architectuur. Het moet gezegd, de vele wanpro- 
dukten die het land van koning Boudewijn ontsieren 
geven ons vaak het gevoel dat de geordendheid van Ne
derland een zegen is. Niets steekt bij ons te ver boven of 
onder de middelmaat uit. Het is alleen vervelend dat als 
we er voor één keer wat verder van willen afwijken, het 
niet zo wil lukken. Zie de Stopera of dichterbij het Pro
vinciehuis aan de Maas. Dat het Belgische gebrek aan 
ordeningszin niet altijd lelijke blokken onder een groot 
leien dak oplevert, kun je gaan zien in de wijken die be
gin deze eeuw en in de jaren dertig in Brussel of Ant
werpen zijn gebouwd: schitterende staaltjes van creati
viteit die doen denken aan de scheppingen van Gaudi. 
waarvoor je in Barcelona moet zijn. Maar voor een ru
briek met deze titel moeten wè dichter bij huis blijven. 
Wie met de kinderen of met de collega’s van de vak
groep wel eens een dagje naar Bokrijk is geweest, heeft 
bijna zeker meegedaan aan het gespot over Belgische 
architectuur. De plek waar dat gebeurd moet zijn ligt 
vlak vóór het domein aan de linkerkant van de weg, 
tenminste als je er via Genk naar toe rijdt. De 'Queen 
of the South’ valt op het eerste gezicht alleen als curiosi
teit te definiëren: het lijkt alsof iemand er ooit een hoop 
gesloopte bouwmaterialen gedumpt heeft en toen aan 
de slag is gegaan naar het voorbeeld van de bouwer van 
het ’Palais Ideal’, de postbode Francois Cheval. Wat 
eruit zou komen was afhankelijk van het beschikbare 
materiaal. En toen het gebouw er eenmaal stond, was 
er nog een hoop onbruikbaar spul overgebleven. In de 
loop der tijd zijn we te weten gekomen dat 'Queen of 
the South’ een serieuze onderneming is: een handel in 
oude bouwmaterialen, annex architectenbureau, annex 
cafe en restaurant, een van de beste van de wijde om
trek zelfs, met drie sterren genoteerd in de culinaire bij
bel van België, de Guide Lemaire.

De bedenker van al dat moois is een architect, meneer 
M. Raymaekers, die samen met zijn vrouw de zaak be
heert. De man is als het gebouw: eigenzinnig, tegen
draads en bijzonder. De laatste romanticus van België 
volgde een klassieke architectenopleiding en begon .25 
jaar geleden te praktizeren als archtect in dienst van de 
provincie. Creativiteit was verboden; alleen copiëren 
van wat anderen bedacht hadden werd geduld. ”Na drie 
jaar ben ik terug naar school gegaan”, vertelt Raymae
kers, gezeten onder een houten aartsengel in het café. 
’’Toen voelde ik al gauw wat een fantastische mogelijk
heden die combinatie van opleidingen bood. Ik begon 
in mijn ontwerpen te werken met oude materialen die 
in die tijd overal voor het oprapen lagen. Er werden 
kerken, kastelen, grote herenhuizen afgebroken om 
plaats te maken voor de meest afschuwelijke producten 
van projectontwikkelaars. ïk kon niet werken met 
geesteloze nieuwe materialen, dus begon ik die oude 
materialen te verzamelen. De stukken die ik verzamel
de, waren vaak de uitgangspunten van mijn ontwer
pen”. Raymaekers haalt er een foto-album bij om te la
ten zien wat hij bedoelt: kleine paleizen met als uit
gangspunt bijvoorbeeld een koepel op vier marmeren

'Bouwmaterialen' (foto's Franco Gori)

zuilen. Of een plafondschildering, afkomstig uit een 
kasteel en in haar geheel overgeplant op een vertrek dat 
de daarvoor vereiste vorm en aankleding heeft gekre
gen. Een van de specialiteiten van Raymaekers is het 
verwerken van oude marmeren vloeren in nieuwe figu
raties, die het uiterlijk van een ruimte bepalen, eventu
eel met behulp van spiegels. Plafonds worden rijkelijk 
voorzien van mollige engeltjes, gipsen bloemen en spie
gels; muren worden gedecoreerd met houten lambrize- 
ringen, onderdelen van kermisattracties of gobelinstof- 
fen. In een café is zoiets niet ongewoon, in een huiska
mer is het even wennen.
In een vlaag van overmoed vatte Raymaekers het plan 
op iets groots te beginnen, waarmee hij zijn kunsten 
naar eigen inzichten kon uitleven. Hij had geen rooie 
cent, dus moest hij iets verzinnen om een Vennoot met 
geld te interesseren: ’’Toen dacht ik aan die eigenaren 
van dancings, die iedere avond met een dikke porte
feuille vol geld naar huis komen. Vandaar dat we er een 
café bijgemaakt hebben. In negen maanden tijd is het 
gebouw er toen neergezet voor tien miljoen frank. Na 
acht maanden was de vennoot al weer weg en toen heb 
ik het verder alleen moeten doen.” Toen hij op zoek 
was naar een originele naam voor de zaak stuitte Ray
maekers op een oude raderboot, die gesloopt werd in 
Antwerpen. Hij verwerkte het spatbord van een van 
waterraderen in dé gevel boven de ingang en gaf de 
zaak de naam van de boot:’Queen of the South’.
Naar de grote idolen van Raymaekers hoeven we niet 
lang te zoeken: de Spanjaard Antonio Gaudi en de Belg 
Victor Horta. Beiden hebben veel bewondering maar 
weinig navolging geoogst. De strenge rechtlijnige zake
lijkheid heeft het na de oorlog duidelijk voor het zeggen 
gekregen. Raymaekers: "Het is veel erger geweest dan 
nu, een absolute afwezigheid van creativiteit. Tegen
woordig zie je dat er toch naar plesanter vormen wordt 
gezocht. Vroeger had ik het gevoel dat ik het beter wist, 
maar nu is het niet meer zo bijzonder wat ik maak. 
Eigenlijk ben ik nu ingehaald door anderen, ik ben er
kend.” Bij die opmerking verschijnt er geen trotse, 
maar eerder een droevige uitdrukking op het gelaat van 
de meester. Het blijkt hem niet lekker te zitten dat hij 
het gevoel krijgt gearriveerd te zijn. ’’Veertien jaar lang 
heb ik hier in de problemen gezeten. Het was iedere 
keer wat anders: financiële problemen, de belastingen, 
de relatie met compagnons, iedere keer moest ik zorgen 
dat ik er weer bovenop kwam. Acht jaar geleden belde 
mijn vrouw me op om te zeggen dat ze vertrokken was 
met een ander. Dat gebeurde zomaar, zonder dat er 
ooit moeilijkheden tussen ons waren geweest. Op zo’n 
moment denkt ge: zal ik aan de pint gaan of alles erbij 
neergooien? Ik heb besloten dat ik onmiddellijk een an
dere vrouw moest hebben. Binnen twee weken had ik 
ér een gevonden. Drieëntwintig jaar was ze en ik zesen
veertig. Ze had nog nooit een restaurant van binnen ge
zien, en ik heb haar in zeer korte tijd het vak geleerd. 
Nu is ze al acht jaar degene op wie het Café en het res
taurant drijven, een betere compagnon kan ik me niet 
voorstellen”. Als hij over andere compagnons praat, 
klinkt Raymaekers erg bitter. Behalve zijn huidige 
vrouw heeft hij nooit iemand kunnen vinden aan wie hij 
een deel van zijn zorgen kon toevertrouwen. En nu hij 
op eigen kracht de moeilijkheden teboven is gekomen, 
mist hij het gevoel van het miskende genie dat hem 
veertien jaar lang getergd heeft. ’’Mijn stemming wis
selt met de seizoenen. We staan nu aan het begin van de 
winter en dat geldt ook voor mijn leven”.

Jacques Herraets

De toestand van de huidige 
popmuziek is bedroevend. 
Soms luister ik naar de 
radioprogramma’s waarin de 
alternatieve sien zich aan de 
luisteraar presenteert. Mijn hemel! 
Het enige wat daarbij nog te 
onderscheiden is, is het ritme. Een 
melodie is ver te zoeken?

Het lijkt er in die programma's 
overigens niet om te gaan in 
hoeverre die muziek nu mooi is. of 
genietbaar. De presentatoren en 
muzikanten verliezen zich in 
beschouwingen over de correcte 
muzikale stroming.
’’Ik zie jullie band als een duidelijke 
representant van de 
post-modernistische New Yorkse 
garage-rock, waarin we ook 
groepen als ’Silly Saps' en 
’Goddamn Grandmothers’ 
vinden.”
"Nou nee, hoor, wij zien onszelf 
meer als leden van de Detroit-sien 
waarin je ook de grote succesgroep 
’Pissing Rats' moet plaatsen. 
Sommigen zien dat weer als 
hard-core neo-new-wave, maar wat 
ons betreft is een juistere benaming 
rebel-wave, omdat onze muziek een 
duidelijke maatschappelijke 
stellingname presenteert."

”Ah! Maar onlangs was ik nog in 
Santa Monica, en daar hoorde ik 
een krankzinnige heavy groep met 
een meer dan duidelijke kritische 
inslag, en daarvan kan ik toch óók 
niet...’
"Oh, maar jij bedoelt natuurlijk 
’Sick Shrinks’, maar nee hoor, nee! 
als je dié al ziet als hard-core 
neo-new-wave dan weet ik niet of ik 
wel in het goede radioprogramma 
zit. Komkom! ’Sick Shrinks’ is 
L.A.-techno-rap, neeeeee, daar 
voelen wij geen enkele binding 
mee, dat zijn computer-gestuurde 
mellotron-maniakken.”
"Juist! Ik zou niettemin nog even 
terug willen grijpen op een vorige 
fase in jullie muzikale evolutie, en 
wel wat men in Singapore noemt..- 
”Mag ik je éven onderbreken? Het 
is namelijk pertinent onjuist om dat 
wat wij doen als muziek te 
betitelen. Juist om die commerciële 
muziek te ontvluchten zijn wij 
vanuit de kraakbeweging begonnen 
met het op een creatieve wijze 
weergeven van onze woede, en..- 
"Maar kunst, kan je het dan niet 
kunst noemen, Vanwege dat 
creatieve?”
"Neenee, nee hoor, wij 
identificeren onszelf absoluut niet- 
sterker nog, wij distantiëren ons tef 
enemale van iedere vorm van 
dienstbaarheid aan de samenleving- 
aan het intellectualisme wat er in 3 
dat soort gewurm in de marge 
steekt. Nee, wat dat betreft is on# 
stroming misschien nog het beste 
betitelen als New Dialectics.”

Ik ga ook een popgroep oprichten- 
Lijkt me heel erg makkelijk. Een 
vrouwenband, vanzelfsprekend. 
Een naam heb ik ook al. ’The 
Singin’ Chainsaw Blades’, lijkt me 
wel wat. En dan wil ik allerlei 
groten naast me op het podium. 
Annemarie Grewel mag de tekste11 
schrijven, Bernadette de Wit lijkt 
me heel geschikt voor de algehele 
culturele leiding. Sonja Barend 
achter de drums (die kan niet 
zingen, herinneren wij ons nog 
wijlen Willem Ruis? Nou dan!), e1' 
Hedy d'Ancona verzorgt de .. 
promotionele activiteiten. Alle vij 
de Dolly Dots krijgen een conga- 
Luv’, Babe en Maywood mogen 
deuken dansen in de Ford Granaë' 
van Ruud Lubbers. De basgitaar 
komt in handen van Nelie Smit, e 
naast mij zingen Anja Meulenbel' 
en een koor van bijstandmoeder5, 
Post-Punk, noemen we het.

*Eva* j
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